
PROTOKÓ  NR 45-11/2005Ł
  

z posiedzenia Komisji Turystyki i Sportu Rady Miasta 
Gda skań , które odby o si  dniuł ę  12 wrze niaś  2005 r. o 
godz. 14:00 w sali 003 Nowego Ratusza w Gda sku. ń

Obecni: wg za czonych list obecno ci. łą ś

Na  stan 7 cz onków  komisji,  w  posiedzeniuł  
uczestniczy o  ł 7,  czyli  by o  quorum  do  podejmowaniał  
prawomocnych decyzji.

Posiedzeniu  przewodniczy  radny  Marek  Bumblisł  - 
przewodnicz cy Komisji Turystyki i Sportu Rady Miastaą  
Gda ska,  który  po  powitaniu  zaproszonych  go ci  iń ś  
radnych - zaproponowa  porz dek posiedzenia:ł ą

1.Uwarunkowania funkcjonowania klubów 

lekkoatletycznych w Gda sku.ń
A) potencja  sportowy i organizacyjnył  

poszczególnych klubów,

B) istniej ca baza sportowa klubów,ą
C) imprezy organizowane przez kluby

2.Potencja  lekkoatletyczny sportu szkolnego dziecił  

i m odzie y.ł ż

3.Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.

Porz dek przyj to jednog o nie – 4 g osami za.ą ę ł ś ł



PUNKT – 1 i 2 

Uwarunkowania funkcjonowania klubów lekkoatletycznych 

w Gda sku.ń
D) potencja  sportowy i organizacyjnył  

poszczególnych klubów,

E) istniej ca baza sportowa klubów,ą
F) imprezy organizowane przez kluby

Potencja  lekkoatletyczny sportu szkolnego dzieci ił  

m odzie y.ł ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Witam  Pa stwa  serdecznie  przepraszam  za  spó nioneń ź  
rozpocz cie  komisji ale  bardzo  mi zale a o, eby myę ż ł ż ś  
g osowali,  eby  to  by o  oficjalne  spotkanie  Radył ż ł  
Miasta Gda ska z klubami atletycznymi. ń
Zanim rozpoczniemy zanim si   przedstawimy, bo Panaę  
pierwszy raz mamy przyjemno widzie . Z Januszem juść ć ż 
si  zna em  od  kilkunastu  lat,  dwudziestu  lat  mo naę ł ż  
powiedzie , tak e i bardzo mi o b dzie pozna  mi Pana.ć ż ł ę ć  
Drodzy  Pa stwo  jest  szereg  ró nych  zdarze ,  e  doń ż ń ż  
takiego spotkania wcze niej czy pó niej musia o doj .ś ź ł ść
 Po pierwsze obiektu atletycznego tzw. Lechii wywo anył  
kolejny  raz  przez  zarz d  Lechii  wobec  pewnychą  
ustale .ń
Po drugie deklaracja wspó pracy z lekk  atletyka, wł ą  
ramach  rodowiska  atletycznego  z  Miastem  Gda skś ń  
zadeklarowana z panem prezesem Lektorem AZS AWF Pana 
Wojciecha Przybylskiego. 
Po  trzecie fakt, który powstanie w Momocie budowania 
nowej hali mo liwo  organizowania mistrzostw Europy wż ść  
Gda sku.  W  tej  chwili  stajemy  wobec  potrzeby,ń  
konieczno ci  i splendoru  wynikaj cego  z organizacjiś ą  
wielu imprez rangi Mistrzostw wiata i Europy nowejŚ  
hali sportowej. Mamy ju  w jakim  sensie zabukowaneż ś  
Mistrzostwa Europy w koszykówce m czyzn. W trakcieęż  
negocjacji  nie   oficjalnych  deklaracji  sprawa 
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Mistrzostw wiata grupy A w hokeju i mam nadziej , eŚ ę ż  
to co si  kluje od dawna to do czego nie oficjalnieę  
zach cam   to  by o   niby  oficjalnie  tematemę ł  
zainteresowania  niektórych  rodowisk  klubów  lekkoś  
atletycznych- Mistrzostwa Europy.
Co  najmniej  lekko  atletyczne,  tak e  to  s  tytu yż ą ł  
sprawcze, które doprowadzi y do tego spotkania.ł
Sprawa  nast pna  ju  le ca  ca kowicie  po  stronieę ż żą ł  
miasta to jest sprawa reformy zarz dzania poprzednioą  
Wojewódzkim  Mi dzyszkolnym  O rodkiem  Sportu  wę ś  
Gda sku,   sportu  i  rekreacji  to  jest  o rodek  Panań ś  
Chmury, który teraz po licznych reformach rozpad  sił ę 
na dwie cz ci: na schroniska m odzie owe w którychęś ł ż  
zosta  Pan Chmura i Gda ski O rodek Kultury Fizycznej,ł ń ś  
który  od  niedawna  ma  nowego  dyrektora  Pana 
Sawickiego.  Który  mam  nadzieje  si  przedstawię  
oficjalnie. Jest to o rodek edukacji z obiektem lekkoś  
atletycznym,  który  ma si  zaj  pewnymi  sprawami aę ąć  
jakimi to nam Pan Dyrektor Sawicki powie. No i jest 
Pan Paszkowski, który zarz dza obiektami miejskim ią  
nie edukacyjnymi.
Zaczynamy bardzo prosz .ę
Mo e  najpierw  zaj li  by  my  si  uwarunkowaniamiż ę ś ę  
funkcjonowania klubów lekko- atletycznych w Gda sku,ń  
mo e Pana Prezesa Fostiakż  poprosz , eby zabra  g os,ę ż ł ł  
eby przedstawi  si  i mo e wprowadzi  nas w t  samaż ł ę ż ł ą  
tematyk  tego naszego spotkania.ę

Pan   Marek  Fostiak  –  Pomorski  Okr gowy  Zwi zekę ą  

Lekkiej Atletyki (POZLA)  

Kluby atletyczne w Gda sku dzia aj , dzia aj  mo e wń ł ą ł ą ż  
taki sposób sparta ski, poniewa  jak miem twierdzi ,ń ż ś ć  
e  to  nie  jest  sport  jaki  bardzo  dostrzegalny  wż ś  
naszym  mie cie  i  dlatego  maja  k opoty  te  kluby  zś ł  
egzystowaniem w sposób no taki prawid owy i to taki,ł  
który w dodatku w ogóle w lekkiej atletyce  by  był  
po dany. żą
Bo nawet  ta decyzja  stadionu Lechii,  która  ca eł  
rodowisko  lekkoatletyczne  w czy a  nie  wiem  jakoś łą ł  
okr gowy  zwi zek  lekkoatletyczny  ja  nie  wyobra amę ą ż  
sobie.  Ja  my l ,  e  miasto  te  nie  powinno  sobieś ę ż ż  
wyobra a  faktu, e lekkiej atletyki Lechii przestajeż ć ż  
istnie ,  z  tak  b ahego  powodu  jak  brak  stadionuć ł  
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lekkoatletycznego,  który  przede  wszystkim  jest  na 
ulicy  Traugutta  no  ale  wiadomo  z  tymi 
przekszta ceniami miejskimi to troszeczk  inaczej toł ę  
wszystko wygl da. Tak e równie  wiem e dobry klubą ż ż ż  
taki  bardzo  dobry  jak  AZS  i  AWFiS,  dzia a  tylkoł  
dlatego e dzia a przy tak pot nej instytucji jakż ł ęż ą 
jest  element  wychowania  fizycznego,  to  w  sposób 
zdecydowany wiadczy, e ma si  dobrze. Chocia  to nieś ż ę ż  
znaczy, e móg  by si  mie  jeszcze lepiej. O rodek oż ł ę ć ś  
soku o tyczce, który zosta  w  i zosta  przeniesionył ł  
do  Gda ska  i  zosta  jakby  troszeczk  reaktywowany,ń ł ę  
jakby  uaktywniony  przez  Pana  jakby  Dyrektora 
zarz dzaj cego  jak  i  równie  w  jednej  osobie  Panaą ą ż  
Leszka my l , e du o zawdzi cza jego aktywno ci, e wś ę ż ż ę ś ż  
ogóle  istnieje.  Gda ska  no  tutaj  chyba  nie  trzebań  
du o temu klubowi tylko dobra ulic , ale jak wiadomoż ę  
z  tymi  ulicami  w  Gda sku  te  nie  jest  za  dobrze,ń ż  
tak e my l , e nawierzchni  sportowe, bie nie, czyliż ś ę ż ę ż  
ulice  nale a o  by  dla  tego  klubu  jeszcze  bardziejż ł  
podszlifowa .ć
Ale istnieje dzi ki tutaj Panu trenerowi i dzi ki tymę ę  
oczywi cie  którzy  go  tutaj  wspieraj ,  tak e  poś ą ż  
wkrótce,  my l ,  e   finansowanie  tych  klubów  ześ ę ż  
strony  Miasta ja my la em, e czego  si  dowiem  boś ł ż ś ę  
chyba za du o nie wiem, bo takiego chyba finansowaniaż  
z  a  mocnego  to  nie  ma.  Jak  na  potrzeby  lekkiej 
atletyki Gda skiej dlatego mo e tylko tyle powiem nań ż  
temat lekkiej atletyki Gda skiej bo o sukcesach nień  
b d  mówi ,  bo  sukcesy  s ,  tak e  o  rzeczachę ę ł ą ż  
rzeczywistych  nie  b d  mówi ,  prawda  i  dzi kię ę ł ę  
dzia aczy w lekko atletycznym  to jeszcze ta lekkoł  
atletyka istnieje i my l , e jeszcze b dzie istnia aś ę ż ę ł  
mimo, e finansowej, która jest tytu em.ż ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Ok.  dzi kuje  Panu  Prezesowi.  Mo e  wobec  tegoę ż  
przejdziemy do potencja u sportowego i organizacyjnegoł  
poszczególnych  klubów  sportowych,  do  bazy  z  jakiej 
korzystaj  te kluby.ą

Pan Leszek Migda – O rodek Skoku o Tyczce (KS OSoT)ś
Ja mo e inaczej je li mo na, bo wydaje mi si  e punktż ś ż ę ż  
pierwszy  zosta   troszeczk  nie  wyczerpany.ł ę  
Uwarunkowania funkcjonowania klubów, zosta y ogólnieł  
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na wietlone. Natomiast mam takie wra enie e ka dy zś ż ż ż  
przedstawicieli  obecnych  tutaj  klubów:  Lechia  AZS, 
O rodek Skoku o Tyczce Konradia powinien sam si  doś ę  
tego  równie  ustosunkowa .  Aczkolwiek  pó niej  mamyż ć ź  
punkty dotycz ce potencja u sportowego i istniej ceją ł ą  
bazy, ale je li chodzi o uwarunkowania mam nadziej ,ś ę  
e  panowie  dyrektorzy  maj  co  jeszcze  doż ą ś  
powiedzenia. 
 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Pan  mo e  mnie  nie  zrozumia ,  w a nie  poprosi em  byż ł ł ś ł  
panowie kolejno ten pierwszy punkt omówili w zakresie 
swojej dzia alno ci. ł ś

Pan  Stanis aw  Lange  – Klub  Lekkoatletyczny  „Lechia”ł  

Gda sk (KL „Lechia” Gda sk)ń ń
Je eli  chodzi  o  uwarunkowania  naszego  klubu  toż  
sze dziesi t lat tradycji która nomen omen mija w tymść ą  
roku,  no  i  powa nie  zagro ona  jest  ta  tradycja  zeż ż  
wzgl du na ruchy strategiczne, które wykonuje jakbyę  
bez  uzgodnie  Zarz d  Miasta  plus  próby  czeniań ą łą  
potencja ów,  bez  adnych  uzgodnie ,  co  jest  trochł ż ń ę 
bulwersuj ce  w  tym  kontek cie.  Wi c  uwarunkowaniaą ś ę  
generalnie s  trudne. Ja pracuj  w tym klubie 12 latą ę  
przedtem by em, b d c studentem uniwersytetu cz onkiemł ę ą ł  
AZS a potem Lechii Gda sk. Praktycznie uwarunkowaniań  
tego klubu si  ani na jot  nie zmieni y od okresu latę ę ł  
powojennych poprzez te najbli sze lata. Inicjowali myż ś  
ju  od roku 1994 potencjaln  modernizacj  chocia byż ą ę ż  
u ytkow  i  literalnie  Miasto  do  tej  pory  nic  nież ą  
zrobi o w zakresie ……na  tym obiekcie. Z tego wzgl duł ę  
uwarunkowania  trudne,  tylko  dzi ki  potencja owi  ię ł  
zdolno ciom  menad erskim  tkwi cym  w  tym  klubieś ż ą  
osi gn li my w latach 90 bardzo znacz ce sukcesy któreą ę ś ą  
zaowocowa y  zw aszcza  w  Sydney  a  potem  nał ł  
mistrzostwach  wiata  kiedy  Monika  Pyrek  by a  naszś ł ą 
zawodniczk . A uwarunkowania s  takie e kiedy nieą ą ż  
by o  przychylno ci  Miasta  to  bardziej  si  Szczecinł ś ę  
szczyci zawodniczk  typu Monika Pyrek. To jest trochą ę 
gorzka prawda ale takie s  realia i uwarunkowania.ą  
Ponadto  Miasto  dosy  swobodnie  w  ostatnich  latachć  
zacz o zmienia  systemy dofinansowania. Przedtem paręł ć ę 
lat  temu  uczestniczyli my  w  ró nego  typu  komisjachś ż  
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gdzie  wykuto  pewne  zasady  dofinansowania  klubów 
sportowych w tym tak e lekkoatletycznych. O ile mnież  
pami  nie  myli  w  tej  kadencji  z  dnia  na  dzieęć ń 
poinformowano  mnie,  e  finansuje  si  kluby  w  takiż ę  
sposób, i efekt jest taki e praktycznie nie wartoż  
nawet tych grantów bra . W naszym przypadku si gajć ę ą 
paru tysi cy z otych a wi cej jest procedur i papieruę ł ę  
przy tym. W zwi zki z tym oczywi cie dzia amy szukamyą ś ł  
potencja ów. Kluby generalnie musia y si  opiera  nał ł ę ć  
firmach,  na  sponsorach.  Przysz y  lata  kryzysowe  odł  
2000 do 2003 no i dosy  to posz o w dó . Czyli toć ł ł  
pokazuje  e  ta  wspó praca  z  Miastem  nie  jest  zbytż ł  
dobra w zakresie lekkoatletyki. Dzisiaj dzi ki temuę  
e rynek troch  rusza do przodu my tez mamy wi kszyż ę ę  
potencja  co ju  w przypadku naszego klubu w tym rokuł ż  
zaowocuje  wzrostem  punktów  mierzonych  na 
mistrzostwach Polski o 100%. Czyli dzia amy i chcemył  
dzia a  dalej,  ale  uwarunkowania  technologiczne  nasł ć  
ograniczaj  dlatego  e  nie  posiadamy  obiektu,ą ż  
w a ciwego dost pu do obiektu, jest dost p jest wie ał ś ę ę ż  
u lowa natomiast dost p do stadionu AWFu bo to nież ż ę  
jest stadion AZSu Gda skiego jest dosy  utrudniony zeń ć  
wzgl dów  przede  wszystkim  kosztowych  bo  AWF  chceę  
bardzo zarabia  na tym obiekcie i w zwi zku z tymć ą  
jest ob o ony i ten obiekt z drugiej strony puchnie odł ż  
zaj  dydaktycznych. Zarówno imprezy jak i treningięć  
s  momentami dosy  sporn  spraw , na dzisiaj si  toą ć ą ą ę  
owszem  udaje  to  jeszcze  zrobi ,  ale  nie  jest  toć  
docelowe  rozwi zanie  dla  klubu.  Sumuj c  my  chcemyą ą  
kontynuowa  swoj  tradycj ,  nie  po  to  mamy  60  latć ą ę  
tradycji,  potencja  organizacyjny  i  sportowy  by  nał  
przyk ad da  si  zlikwidowa . A pomys y które powsta ył ć ę ć ł ł  
w ostatnich miesi cach to jest praktycznie likwidacjaą  
klubu  lekkoatletycznego.  Na  przyk ad  wch anianie  toł ł  
jest  jakby  ograniczanie  lekkoatletyki  w  Gda sku.ń  
Je eli taka jest wola Miasta to by  mo e tak b dzie,ż ć ż ę  
ja mówi  o realiach troch  tak gorzko ale taka jestę ę  
sytuacja.  B dziemy  dzia a  by  mo e  w  innychę ł ć ć ż  
uwarunkowaniach  wi c  oczekujemy  by  mo liwo cię ż ś  
rozwojowe lekkoatletyki w Gda sku uleg y rozszerzeniuń ł  
a nie zaw aniu. Nie b d  przytacza  tu pisma w którymęż ę ę ł  
pan Tarnowiecki ostatnio odpowiedzia  na …… …  e nieł ż  
warto w ogóle rozmawia  o potencja ach bo gdzie  tamć ł ś  
decyzja  zapad a  nie  bierze  si  pod  uwag  pewnychł ę ę  
sytuacji a dzisiaj jest mo liwo  by przede wszystkim,ż ść  
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baz  dla  lekkoatletyki  s  obiekty  i  nie  mo emyą ą ż  
ogranicza  si  tylko  do  jednego  obiektu  typu  nać ę  
AWFie,  zaraz  by  mo e  b dzie  na  nim  remont  i  nieć ż ę  
b dzie  gdzie  trenowa  nagle  w  Gda sku.  Przypominamę ć ń  
nadal  Sopot  to  jest  miasto  Sopot,  S upsk  to  jestł  
S upsk  ka de  inne  miast  które  ma  obiektł ż  
lekkoatletyczny lub innego typu to pracuje na rzecz 
danego miasta. My yjemy w Gda sku – pó  milionoważ ń ł  
aglomeracja a ze wstydem trzeba stwierdzi , e nieć ż  
my li si  o uniwersalizmie sportowym tylko zaw a siś ę ęż ę 
do  pewnych  rzeczy.  Pan  Przewodnicz cy  by  askawą ł ł  
nadmieni ,  e  zaraz  powstanie,  istotnie  powstanie.ć ż  
Tylko  ja  zadam  pytanie  kto  tam  b dzie  ewentualnieę  
organizowa  imprezy  skoro  zabraknie  klubówł  
lekkoatletycznych w Gda sku. Dzi kuj  na tyle.ń ę ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Jeszcze  temat  potencja u  –  ile  dzieci  i  m odzie ył ł ż  
szkoli  si  w  waszym  klubie,  jak  wygl da  systemę ą  
szkolenia, ilu seniorów, na jakich zasadach s  onią  
utrzymywani. Prze o enie sportu dzieci i m odzie y nał ż ł ż  
miasto.

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda skł ń
Je li chodzi o potencja  sportowy dzieci i m odzie yś ł ł ż  
to z tym sobie radzimy. Mamy system naboru, oczywi ciś  
nie mo emy zatrudnia  wi kszej ilo ci trenerów, bo toż ć ę ś  
powinno wspó gra  z funkcj  miasta a sponsorzy niezbytł ć ą  
askawie te  patrz  na funkcje dotowanie czy mówi cł ż ą ą  
wprost  sponsorowanie  zaj  m odzie owych.  Trenuje  uęć ł ż  
nas i jest zarejestrowanych oko o setki juniorów. Mamył  
system  ró nego  rodzaju  zawodów  masowych  – czwartkiż  
lekkoatletyczne dla gimnazjów, dla podstawówek zawody 
biegowe.  Rozwijamy  si  je li  chodzi  o  liczbę ś ę 
uczestników  ten  trend  jest  wznosz cy.  Trzebaą  
stwierdzi  e w przypadku sportu m odzie owego jestć ż ł ż  
rok rocznie du y nacisk rodziców i ró nych rodowiskż ż ś  
by  zwi ksza  ilo  zaj ,  niestety  ze  wzgl dówę ć ść ęć ę  
finansowych  nie  wszystko  daje  si  zrobi .  Je elię ć ż  
chodzi o seniorów to polityka miasta doprowadzi a doł  
tego e w pewnym sensie wycofali my si  ze szkoleniaż ś ę  
olimpijczyków  i  je eli  trafia  si  talent  to  goż ę  
szkolimy ale musi to by  tylko wy cznie o sponsoring.ć łą  

7



Raz jeden w o yli my pó  miliona z otych, medalu nieł ż ś ł ł  
by o dopiero w nast pnym roku by  medal Moniki Pyrekł ę ł  
na mistrzostwach wiata ale to w ogóle nie zosta oś ł  
zauwa one  przez  miasto.  Pan  prezydent  nawetż  
podzi kowania  nie  przes a  na  rzecz  klubu  czyę ł ł  
zawodniczki.  Wi c  jest  to  kwestia  celowo ci  tegoę ś  
dzia ania, oczywi cie je eli b d  sponsorzy – my mamył ś ż ę ą  
taki  potencja  bo  pewne  rzeczy  zrobili my.  Naszymł ś  
potencja em  s  równie  imprezy  lekkoatletyczne  toł ą ż  
robimy w dobry sposób…

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Ilu seniorów macie?

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda skł ń
Seniorów  w  tej  chwili  jest  mo e  rz du  dziesi ciu,ż ę ę  
mo e  pi tnastu  je eli  liczy  m odzie owców.  Naszymż ę ż ć ł ż  
potencja em tak e s  imprezy, które pozwalaj  w dobrył ż ą ą  
sposób odbudowa  klub sponsorsko. Sztandarowa imprezać  
klasyczny miting od 33 lat w przysz ym roku 34 edycjał  
memoria  Józefa  ylewicza  mimo  ró nych  perturbacjił Ż ż  
miting utrzyma  swoj  rang . W tej chwili podnosimył ą ę  
znacznie poziom. Zrobili my bieg w. Dominika któryś Ś  
uchodzi za imprez  nr 1 w swojej klasie w Polsce aę  
tak e mo na powiedzie  e w Europie  mamy si  czymż ż ć ż ę  
pochwali .  A  to  jest  forma  takiej  us ugi  dlać ł  
mieszka ców  Gda ska  dla  mieszka ców  województwań ń ń  
pomorskiego. I te  jest wiele nacisków by t  imprezż ą ę 
rozszerza , nie chodzi tu ju  o jakie  kwalifikowanieć ż ś  
zawodników ale ……  Mamy szereg pomys ów co do rozwojuł  
zarówno  imprez  jak  i  szkolenia  ale  jak  już 
podkre li em blokuje nas w znaczny sposób rozwój bazy.ś ł  
Realizuj c  imprezy  wy szego  rz du  na  obiekcie  AWFuą ż ę  
natykamy si  na bariery bardzo wysokich kosztów, typuę  
odp atno  jak i kosztów technologicznych zwi zanych zł ść ą  
t  imprez . Dlatego naszym celem by o i jest by by aą ą ł ł  
modernizacja  przy  ul.  Traugutta  pod  kontem 
uniwersalnym  tym  bardziej  e  w  kontek cie  budowyż ś  
nowego  stadionu  pi karskiego  my  tutaj  nie  widzimył  
adnych  przeszkód.  A  Gda sk  musi  mie  obiekt  doż ń ć  
imprez  zewn trznych  –  wówczas  b dzie  mo na  zrobię ę ż ć 
szereg  imprez  wy szego  rz du.  Zarówno  kwalifikatorż ę  
UEFA  jak  i  kwalifikator  JAF przyjedzie  i  zobaczy 
nasze  obiekty  cznie  ze  stadionem  AWFu  to  powie:łą  
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prosz  pa stwa na czym wy chcecie robi  imprez  to juę ń ć ę ż 
nie te czasy. Wiec takie s  realia. Nale a o by tutają ż ł  
przyspieszy .  Gwarantuj  tu  wszystkim  obecnym  eć ę ż  
gdyby by  obiekt z bie ni  to na tym obiekcie by tak eł ż ą ż  
t tni o w szerokim zakresie ycie lekkoatletyczne, nieę ł ż  
tylko  pi karskie.  Dzisiaj  s  takie  wymogi  rynkuł ą  
pi karze  potrzebuj  murawy  podgrzewanej  a  mył ą  
potrzebujemy tartanu i tu si  nic nie zmieni w tymę  
zakresie. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Prosz  bardzo Pan prezes.ę

Pan  Marek Fostiak – POZLA
Je eli mog  ja b d  si  do ka dego klubu si  odnosiż ę ę ę ę ż ę ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Ja jeszcze  nie  sko czy em.  Ja  bym  chcia  wróci  doń ł ł ć  
wcze niejszych czasów jak by em koordynatorem  jeszcześ ł  
tego  klubu.  My my  mieli  szeroka  wspó prac ,  my myś ł ę ś  
wspó pracowali  z  dziesi cioma  szko ami  podstawowymi.ł ę ł  
Nasi  trenerzy  jednocze nie  byli  nauczycielami  iś  
jednocze nie pracowali w szko ach i to by  narybek.ś ł ł  
Lechiia klub lekko atletyczny sta  na wysokim poziomieł  
bo  my my  si  mie cili  do  pi tego  miejsca  w  pi tejś ę ś ą ą  
lidze,  raz  mi li my  nawet  trzecie  miejsca,  wę ś  
juniorach byli my nawet pierwsz  pozycj . Pierwsza wś ą ę  
nast pnych latach na drugiej a w tej chwili odbiegamyę  
dosy  daleko, ale my my pracowali bardzo szeroko myć ś  
mieli my  zatrudnionych  pi tnastu  trenerów.  Gdzie  wś ę  
tej chwili miasto nas ograniczy o, e tak si  sta o wł ż ę ł  
tym kryzysie, e to niestety klub nie jest utrzyma .ż ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
To  nie  miasto  ograniczy o  tylko.  Zmieniono  systemł  
finansowania sportu i pieni dze które  powinny i  doą ść  
gmin posz y nie wiadomo gdzie.ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
No w a nie i powodowa o ten kryzys który teraz jest,ł ś ł  
e w ca ym Gda sku trenuje garstka. Kiedy  by o tak,ż ł ń ś ł  
e  na  tych  spartakiadach  Gda sk  zajmowa  najgorszeż ń ł  
trzecie  miejsce,  zajmowa .  A  teraz   ju  dalszeł ż  
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miejsce,  no  .  My my  strasznie  jako  Gda sk,  jakoś ń  
województwo,  my my  strasznie  spadli.  Wszystkieś  
konkurencje, wszystko by o na terenie Lechii. My mył ś  
mieli  je li  chodzi  o  potencja  treningowy  baz ,  toś ł ę  
my my  wyst powali  jak  by o  1000  lecie  Gda ska  oś ę ł ń  
modernizacje  stadionu  zreszt  by  wst pny  projektą ł ę  
zrobiony, Miasto sfinansowa o to i pó niej to i sił ź ę 
rozesz o. Up yn o kolejne 11 lat znowu wyszli my doł ł ęł ś  
Miasta  z  propozycja  bo  by a  okazja.  Bo  g ównył ł  
architekt, mo na powiedzie  najlepszy architekt wiataż ć ś  
wybudowa  stadion  w Sydney  i teraz  Wenbley  buduje.ł  
Tutaj by  na obiekcie i wspólnie e my dyskutowali ił ż ś  
powiedzia , e jego decyzja by a, e powinno by  toł ż ł ż ć  
stadion na 30 – 40 ty  jako miasto jako województwoś  
Gda skie  i  to  wszystko  pozosta o  tak  zlekcewa one,ń ł ż  
nikt  nie  bra  pó niej  pod  uwag .  Z  prezydentemł ź ę  
osobi cie rozmawia em, powiedzia a nie bo chce adowa ,ś ł ł ł ć  
bo co wyborcy bo to. Ale pó niej po dwóch tygodniachź  
zdecydowa  si  e b dzie przetarg na tereny po Lechiił ę ż ę  
i to tak si  opar o, e trzy biura projektowe z o y y ię ł ż ł ż ł  
by  to  konkurs,  ale  to  mizerne  biura,  na  bardzoł  
mizernym poziomie i to si  wszystko rozwia o.ę ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Tak  ale  nikt  nie  zg asza .  Ale  pó niej  ni  st d  nił ł ź ą  
zow d …zapraszani na te dyskusyjne sprawy, które by yą ł  
my  si  o  tym  dowiedzieli my  po  faktach  i  pó nieję ś ź  
dowiedzieli my si , e nie dyskusje na temat tego naś ę ż  
temat obiektu stadionu, no i Miasto zadecydowa o, eł ż  
to  b dzie  stadion  Lechii  to  b dzie  stadion  dlaę ę  
zaplecza  pi ki  no nej  i…dla  lekko  atletyki  ił ż  
nast pnie stadion to nie jest w a ciwe miejsce bo toę ł ś  
b dzie na bagnach i to b dzie tylko stadion pi karski.ę ę ł  
Przepraszam  bardzo,  ale  Miasto  nie  chce.  z  tego 
wynika no. Takie du e miasto si  rozwija w kierunkuż ę  
po udniowo zachodnim, ci wszyscy …  maja je dzi  doł ź ć  
Oliwy  albo  jecha  do  Sopot  trenowa ,  no.  To  jestć ć  
wstyd jak s owo daje, eby dla Gda ska, eby tu nał ż ń ż  
terenie Gda ska nie by o klubu lekko atletycznego toń ł  
jest wstyd dla miasta jak s owo daje. Jak pan sobieł  
we mie te wszystkie tabele to Pan zobaczy jak stoimyź  
w kraju, stoimy z ty u zupe nie byli my na trzeciej,ł ł ś  
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drugiej  pozycji,  a  teraz  jeste my  stylu  zupe nie.ś ł  
Naprawd .ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Prosz  Pana to jest zupe nie inny temat.ę ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
To  nie  jest  zupe nie  inny  temat,  to  jest  wszystkoł  
spokrewnione.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Wspó finansowania sportu.ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
To si  wi e z tym bo to si  wrzuca i  si  pyta ileę ąż ę ę  
macie juniorów ile macie seniorów a nikt nie zapyta 
si  czy Miasto da o jakie  pieni dze  na szkoleniaę ł ś ą  
tych  trenerów,  czy  na  szkolenia  tych  zawodników  i 
dwóch  trenerów  zatrudnionych.  Za  jaka  p ac  ile  cił ę  
trenerzy  otrzymaj  i  to  jest  najwa niejszy  temat.ą ż  
Pami tajmy o tym, e powsta y  tu uczniowskie klubyę ż ł  
sportowe,  ale  to  powsta o  na  zasadzie  klubów,ł  
stowarzyszenia.  W  tej  chwili  procedury 
administracyjne s  tak paskudne e musi by  dyrektor,ą ż ć  
musi by  ksi gowa a sk d ja na to wezm  pieni dze mamć ę ą ę ą  
je wzi . Naprawd .ąć ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Takie jest prawo.

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
No takie jest prawo ale zmie my te prawo.ń

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Nikt kto te prawo kszta tuje nie widzia  adnej furtkił ł ż  
adnej  mo liwo ci  jakiego  nadzwyczajnegoż ż ś ś  
finansowania sportu.

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Ja ten temat porusza em na. Centralnym, eby by  sportł ż ł  
musi by  fundament dla tego sportu. Fundament sportuć  
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to jest szko a, to jest uczelni to jest fundament.ł  
Zobaczmy  jak  si ,  co  si  dzieje  w szko ach  jak  sę ę ł ą 
prowadzone zaj cia wf-u.ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Do tego jeszcze wrócimy, na razie mówmy o potencjale 
klubów sportowych.

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
No jest zerowy.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Czy mo e Pan doda  co  jeszcze? Rozumiem e ju  wi cejż ć ś ż ż ę  
nie.  Bo  jeszcze  Pan  Fostiak  jeszcze  co  chceś  
powiedzie .ć

Pan  Marek Fostiak – POZLA
Generalni  reasumuj c  to  co  mówi  Panowie,ą ą  
zdecydowanym priorytetem dla klubu lekko atletycznego 
jakim jest Lechia jest zbudowanie, wykonanie obiektów 
sportowych  na  których  by  móg  dzia a  i  wykonywał ł ć ć 
swoj  dzia alno  statutow .  Dopiero  wtedy  b dziemyą ł ść ą ę  
mogli mównic o potencjale lekko atletycznym, je eliż  
b d  mogli pracowa  w warunkach, które si  nale . Jaę ą ć ę żą  
dzi kuj .ę ę

Pan Edmund Paziewski – MKS  „Konrada” Gda sk Ł ń
No  có  my  nie  mamy  w asnej  bazy  treningowej,  nież ł  
mieli my i nie mamy. Korzystamy tylko i wy cznie zś łą  
dobrej woli Lechii, ale trenujemy te  przewa nie wż ż  
parku, który jest przy alei Zwyci stwa obok czo gu Teę ł ż 
z kolei planujemy je eli nam pozwoli prezes klubu, aż  
zezwala  tylko  tam  trenujemy.  A  przede  wszystkim 
nastawili my  si  na  najwi ksz  imprez  jaka  jest  wś ę ę ą ę  
Europie czyli na puchar Obro ców Poczty Polskiej. Toń  
jest impreza  patryjotyczna, narodowa.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Dla kogo?

Pan Edmund Paziewski – MKS  „Konrada” Gda sk Ł ń
Dla  ludzi  którzy  zgin li,  Obro cy  Poczty  Polskiej,ę ń  
którzy zgin li, którzy bronili tego skrawka ziemi. Myę  
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ju  41  lat  t  imprez  organizujemy.  Jako  zawodnikż ą ę  
mierzy em  tras  ta m  z  Westerplatte  do  Gda ska  –ł ę ś ą ń  
Poczty Polskiej i pó niej jako trener wychowawca. Wź  
Konradii  jestem  oko o  42  lat.  Wierny  oczywi cie.ł ś  
Potencja  jaki?  Oko o  20  to  zale y  od  tego  jakał ł ż  
sytuacja  jest  bo  to  jest  raz  15  raz  25  a  raz  12 
seniorów,  6  m odzików,  a  juniorów  liczba  te  jestł ż  
ruchoma bo taka jest w tej chwili m odzie  . robimy coł ż  
mo emy bo otrzymujemy z Miasta oko o 4 tysi cy z otychż ł ę ł  
na rok. Robimy imprez  w sta ym miejscu, przy starówceę ł  
– trasa jest tylko od czasu do czasu atana, jaki  tamł ś  
asfalt wylewaj , a tak jest pe na dziur. No s  k opotyą ł ą ł  
bo to przecie  jest niebezpiecznie, ale staramy siż ę 
tam jako  ustawia  p[pacho ki by tylko te zawody siś ć ł ę 
odby y. Co poza tym trenujemy niemal jak bezdomni, jakł  
d ugo?ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Wasze zaplecze panie s dzio, sanitarne?ę

Pan Edmund Paziewski – MKS  „Konrada” Gda sk Ł ń
Sanitarne?  Z  zewn trz  – to  co  przy  Lechii  jest  –ą  
wszystko dzi ki Lechii. Takie du e podzi kowanie. Tamę ż ę  
w  tej  chwili  jest  koordynatorem  Stasiewicz  nasz 
wychowanek  i  znakomicie  dzia a  jest  to  cz owiekł ł  
wspania y, no i to jako  razem ci gniemy, b dziemy sił ś ą ę ę 
starali ci gn  dalej jak b dzie mo na. To wszystko.ą ąć ę ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Czy  ma  pan  komu  przekaza  swoj  dzia alno  czyć ą ł ść  
wychowa  pan swojego nast pc ? I cos o sukcesach.ł ę ę

Pan Edmund Paziewski – MKS  „Konrada” Gda sk Ł ń
Tak  mamy  takich  – Muniewski,  Stasiewicz.  No  teraz 
mamy sukces bo wicemistrza polski zdoby  Stasiewiczał  
syn,  geny  po  ojcu  odziedziczy  wicemistrza  zdobył ł 
polski juniorów tak e idziemy coraz bardziej do góry.ż  
Lechia  ma  jeszcze  lepiej  z  kolei  bo  ma  potencjał 
juniorowski – tylko czy si  utrzyma?ę

Pan Ryszard Malec – AZS – AWFiS Gda skń
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Ryszard  Malec  –  dyrektor  klubu,  ja  chc  od  razuę  
powiedzie  e  nasz  klub  ma  11  sekcji  w  tymć ż  
lekkoatletyczna,  nie  jeste my  klubem  typowoś  
lekkoatletycznym  tylko  wielo  sekcyjnym.  Odno nieś  
naszej lekkoatletyki na bie co gazety pisz  przedeżą ą  
wszystkim  na  pierwszych  stronach  o  ostatnich 
wydarzeniach,  ale  to  nie  w  tym  rzecz  jest.  Ja 
chcia bym  powiedzie  e  jeste my  w  innej  powiedział ć ż ś ł 
bym  w  lepszej  sytuacji  ani eli  wszystkie  klubyż  
pozosta e  poniewa  my  jako  klub  nie  mamy  obiektówł ż  
w asnych,  jak  to  ju  który  z  panów  zauwa y ,  ił ż ś ż ł  
korzystamy z bazy uczelnianej i ze stadiony, który 
jest za drogi, jak tu niektórzy mówi , chocia  jestą ż  
to  poj cie  absolutnie  wzgl dne  i  cena  jest  zawszeę ę  
taka jak  kto  che za to uzyska  a z drugiej stronyą ś ć  
kto  chce za to da . Ja chc  powiedzie  tylko tak, eś ć ę ć ż  
ten  stadion  by  remontowany  i  modernizowany  jakoł  
stadion treningowy nie stadion imprezowy. Oczywi cieś  
dzisiaj si  na nim odbywaj  imprezy, bo nie ma nicę ą  
lepszego i tu w tym momencie jest konieczno , nieść  
wiem czy na Lechii czy ko o Lechii oboj tnie gdzieł ę ś 
nale a oby  pomy le  o  takiej  rzeczy  bo  nie  bardzoż ł ś ć  
sobie wyobra am by lekkoatleci wynie li si  do nowejż ś ę  
hali która powstanie bo tam po pierwsze ta hala to w 
dalszym ci gu jest du ym znakiem zapytania, po drugieą ż  
czy tam b dzie miejsce dla lekkoatletyki tak od razuę  
– to tez mam w tpliwo ci. Poza tym lekkoatletyka aą ś  
hala  to  jest  przy  okazji  tak  przynajmniej  mi  się 
wydaje bo przede wszystkim to jest stadion, ale tez 
nie  mog  dzisiaj  odpowiada  za  dost pno  stadionuę ć ę ść  
uczelnianego dla innych klubów my l  e je eli jestś ę ż ż  
tam czas wolny od zaj  dydaktycznych – bo to jestęć  
podstawa wykorzystania tego stadionu – to chyba nie 
ma wi kszych oporów na wpuszczaniu oczywi cie za jakę ś ąś 
odp atno ci  czy do hali czyli do bie ni krytej czył ś ą ż  
stadionu.  Ale  ta  sprawa  le y  na  drodze  klub  –ż  
uczelnia. My w ka dym b d  razie jako klub AZS-u nież ą ź  
mamy  najmniejszych  problemów  z  korzystaniem  z  tych 
obiektów.  Nasz  uk ad  z  uczelni  uwa am  za  bardzoł ą ż  
dobry, nie tylko je li chodzi o lekkoatletyk  ale iś ę  
pozosta e  dyscypliny.  Potencja  zawodniczy  –  tutajł ł  
znowu jest nam troszeczk  atwiej, poniewa  my bardzoę ł ż  
cz sto  korzystamy  z  ludzi,  którzy  przychodz  naę ą  
studia,  którzy  chc  studiowa  i  czasami  si  trafią ć ę  
zawodnik do obróbki a czasami si  te  trafi prawie eę ż ż  
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pere ka.  Baz  podstawow  juniorowsk  jest  z  koleił ą ą ą  
Leszek Walczak i jego szko a która stanowi dla nasł  
podstaw  do  wspó pracy  i  wszystkie  sukcesy  wiekuę ł  
juniorowskiego  to  jest  absolutnie  zas uga  szko ył ł  
mistrzostwa zespo u szkó  ogólnokszta c cych i Leszkał ł ł ą  
Walczaka.  Odno nie  dofinansowywania,  bo  mi dzyś ę  
wierszami pada y takie poj cia, to chc  powiedzie , eł ę ę ć ż  
w tym roku z tytu u zmiany procedury i nie ukrywamł  
mo e  i  naszej  niechlujno ci  w  wype nianiu  papierówż ś ł  
my my stracili ok. 40% pieni dzy, w stosunku do rokuś ę  
ubieg ego  które  sz y  na  dofinansowanie  dzia alno cił ł ł ś  
sportowej m odzie owej. Absolutnie ja nie chc  zwalał ż ę ć 
sprawy  na  jedna  czy  na  drug  stron  bo  my my  nieą ę ś  
zadzia ali poprawie ale tez mam obiekcje co do drugiejł  
strony bo nie posz a informacja w czasie taka jakał  
powinna pój  a mam na my li ten przetarg pierwszy naść ś  
dofinansowanie  sportu  dzieci  i  m odzie y.  A  chcł ż ę 
powiedzie  e 2004 rok w podsumowaniu sportu dzieci ić ż  
m odzie y  w  Polsce  gdzie  Gmina  Gda sk  zaj ał ż ń ęł  
prawdopodobnie  z  tego  co  pami tam  6  miejsce  to  wę  
Gminie Gda sk punktowa o o sport m odzie owy oko o 30ń ł ł ż ł  
klubów  w  sumie.  Natomiast  dofinansowywanych  jest 
prawie dwukrotnie wi cej i to nie jest tak e Gmina,ę ż  
miasto czy urz d nie ma wp ywu na to – ma, bo zostaą ł ł 
przyj ty jaki  schemat dofinansowywania i sport ma toę ś  
do siebie e jest  rzecz  wymiern  - mo na zmierzy ,ż ą ą ż ć  
zwa y  i przeliczy  na wymierne punkty- jeszcze razż ć ć  
powtarzam  prawie  dwukrotnie  wi cej  jest  klubówę  
dofinansowywanych na sport dzieci i m odzie y a nił ż ż 
punktuj cych pó niej na pozycje tego miasta. To tyleą ź  
tych ogólnych spraw, mam nadziej  e te zawirowaniaę ż  
nazwijmy je wychowawcze, które si  ostatnio pojawi  uę ł  
nas w klubie zosta y wyja nione, my l  e one nie b dł ś ś ę ż ę ą 
mia y miejsca w przysz o ci a chc  powiedzie  tak eł ł ś ę ć ż  
zawodnicy,  dobrzy  zawodnicy  do  dobrych  trenerów  a 
takich u nas w klubie nie brakuje.

Przewodnicz cy Marek Bumblis ą
Ile  jest  miejsc  seniorskich,  juniorskich  – 
orientacyjnie?

Pan Ryszard Malec – AZS – AWFiS Gda skń
Ja  nie  chc  tutaj  rzuca  liczb  bo  mog  one  byę ć ą ć 
nieprawdziwe,  poniewa  nasza  koncentracja  idzie  wż  
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stosunku do zawodników przynajmniej z pierwsz  klasą ą 
z tego wzgl du, e ci ludzie s  obj ci pomoc  socjalnę ż ą ę ą ą 
ze  strony  klubu  przede  wszystkim  poprzez  uczelnię 
jako studenci i tych seniorskich czyli studentów – 
zawodników z indeksem jest gdzie  rz du 20, ja mówiś ę ę 
o studentach obj tych pomoc  socjaln , posiadaj cychę ą ą ą  
minimum jedynk , pozostali to s  m odzie owcy, którzyę ą ł ż  
jeszcze  nie  maj  indeksu  a  wi c  automatycznie  nieą ę  
mog  by  obj ci pomoc  ze strony uczelni. Jeszcze razą ć ę ą  
podkre lam  bardzo  dobr  prac  szko y,  która  jestś ą ę ł  
kierowana przez Leszka Walczaka i tam tez si  rodzę ą 
diamenty czy brylanty, które mog  pó niej przynieą ź ść 
chwa  nie tylko naszemu klubowi ale i Miastu i Polscełę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Pan Marek Fostiak

Pan  Marek Fostiak – POZLA
Je eli mo na w uzupe nieniu troszeczk  wypowiedzi panaż ż ł ę  
dyrektora,  który  tak  jak  mówi  ma  11  sekcji  musi 
pami ta  tylu  medalistów  e  nie  koniecznie  musię ć ż  
wszystkich zapami ta  i to z lekkoatletyki, ale my l ,ę ć ś ę  
e w  tym roku AZS równie  mo e si  pochwali  mistrzemż ż ż ę ć  
europy m odzie owców Wigorem Janikiem, który notabeneł ż  
by   i mistrzem wiata równie  w kategorii juniorskiejł ś ż  
i ten w a nie zawodnik ma k opoty z tym by pozosta  wł ś ł ć  
Gda sku poniewa  nie ma zainteresowania finansowaniemń ż  
jego osoby i pomoc  jego osobie w dalszym uprawianiuą  
kariery  zawodniczej  tutaj  w  trójmie cie  –  on  nieś  
widzi  takiej,  bo  jednak  taki  zawodnik  wymaga 
troszeczk  wiekszej opieki finansowej ni  stypendiumę ż  
uczelnianego,  dlatego  jest  ju  k opot  z  tymż ł  
zawodnikiem a wiem e b d  k opoty równie  z innymiż ę ą ł ż  
zawodnikami,  którzy  z  powodu  takiego  a  nie  innego 
finansowania sportu nie maj  mo liwo ci rozwija  sią ż ś ć ę 
tutaj w a nie w trójmie cie a tym bardziej tutaj wł ś ś  
Gda sku.  Tak e  jest  to  jeden  kamyczek  do  tego  byń ż  
Miasta  mog o  zainteresowa  si  takimi  wybitnymił ć ę  
jednostkami,  równie  i  w  lekkoatletyce,  dokonuj cż ą  
jaki  pomocowych ruchów w kierunku eby z Gda ska nieś ż ń  
uciekali, bo tak jak Stasiu Lange powiedzia  o Moniceł  
Pyrek, która przenios a si  gdzie indziej teraz mamył ę  
kolejn  osob , która mo e by  równie  w przysz o ci,ą ę ż ć ż ł ś  
je eli by  to ju  mistrz wiata, to jest to potencjaż ł ż ś ł 
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ogromny  tego  zawodnika  a  niestety  by  mo e  ju  wć ż ż  
Gda sku nie b dzie takiego kolejnego zawodnika. Mamyń ę  
sukcesy juniorskie nie tylko dzi ki panu dyrektorowię  
Walczakowi, ale te  dzi ki wszystkim trenerom, którzyż ę  
pracuj  w AZS-ie tak jak mówi  ju  pan dyrektor jestą ł ż  
im troszeczk  atwiej bo maj  tak  a nie inn  bazę ł ą ą ą ę 
szkoleniow  –  to  s  mistrzowie  Polski  juniorów,ą ą  
wicemistrzowie  zesz ego  roku  Polski  juniorów,  aleł  
niestety  w  tej  lekkoatletyce  seniorowskiej  s  inneą  
uwarunkowania finansowe, tam jest system szko y czylił  
chodz  do szko y i nie musz  akurat czego  dodatkowegoą ł ą ś  
otrzymywa  no ale na tym topie szkolenia by móc sić ę 
chwali  e by o si  igrzyskach olimpijskich w finaleć ż ł ę  
czy  ewentualnie  zdob dzie  si  medal  na  igrzyskachę ę  
olimpijskich  czy  te  mistrzostwach  wiata  no  toż ś  
niestety  pomoc  finansowa  tutaj  jest  wymagana.  A 
je eli Miastu niekoniecznie musi zale e  – by  mo eż ż ć ć ż  
miasto nie ma takich informacji e potrzeba wspomócż  
takich zawodników by oni tu byli – tego nie wiem. Bo 
my l  e kluby powinny sygnalizowa  e takie sytuacjeś ę ż ć ż  
si  dziej . My l  e taki program pomocy zawodnikomę ą ś ę ż  
seniorskim zainicjowa  w Mie cie by ta lekkoatletykać ś  
by a nadal by a królow  sportu równie  i w Gda sku.ł ł ą ż ń  
Dzi kuj . ę ę

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Migda Leszek Klub Sportowy O rodek Skoku o Tyczce,ś  
przys uchuj c  si  tej  debacie  i  wypowiedzi  panał ą ę ą  
przewodnicz cego  mam  takie  dziwne  wra enie  e  wą ż ż  
Gda sku w ogóle nie ma strategii dotycz cej sportu.ń ą  
To nasze spotkanie powinno si  odby  4 lata temu, 3ę ć  
lata  temu,  po  igrzyskach,  by  mo e  po  ka dychć ż ż  
igrzyskach  i  ta  strategia  miasta  powinna  dotyczyć 
rozwoju  na  najbli sze  powiedzmy  dwa  lata,  czteryż  
lata. Poruszamy tutaj ró ne tematy, tematy obiektów,ż  
tematy  pomocy  socjalnej  zawodnikom  i  teraz  ja 
najpierw  ustosunkuj  si  do   tego  co  us ysza em  aę ę ł ł  
potem  powiem  na  sam  koniec  na  temat  o rodka.ś  
Aczkolwiek mo na powiedzie  krótko – jeste my klubemż ć ś  
jednosekcyjnym  i  w  województwie  je eli  chodzi  oż  
lekkoatletyk  zajmujemy  4  miejsce.  Tak e  jest  toę ż  
jedna sekcja ale powa na. Natomiast je eli chodzi oż ż  
ogólne  tematy  mamy  obiekt  w  Gda sku  Akademiń ę 
Wychowania  Fizycznego,  ale  jest  to  w a ciwieł ś  
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pomieszanie poj  bo jest to obiekt akademicki i nieęć  
mamy obiektu miejskiego a miejskim klubem jest Lechia 
i jak my l  o miejskim obiekcie lekkoatletycznym toś ę  
mam od razu wspomnienie stadionu w Szczecinie, który 
jest  miejskim  stadionem,  gdzie  na  stadion  wchodzą 
szko y  bezp atnie  lub  za  symboliczn  z otówk ,  mamł ł ą ł ę  
wspomnienie  P ocka  gdzie  tartanowy  miejski  jestł  
równie  za symboliczn  z otówk  udost pniany szko om iż ą ł ę ę ł  
klubom  które  s  w  danym  mie cie  a  które  nie  są ś ą 
w a cicielem danego stadionu, wspominam jeszcze parł ś ę 
innych  obiektów  w  Polsce,  które  s  miejskimią  
obiektami  i  z  których  mog  korzysyta  klubyą ć  
lekkoatletyczne które reprezentuj  dane miasto. Terazą  
wezm  Warszaw  pod uwag  – otó  Miasto dogada o si  zę ę ę ż ł ę  
Akademi  Wychowania Fizycznego , e 3 razy w tygodniuą ż  
przez  ca y  rok  b dzie  op aca o  wej cie  klubówł ę ł ł ś  
lekkoatletycznych z ca ej warszawy na obiekty Akademiił  
Wychowania  Fizycznego  –  powiem  szczerze  e  to  coż  
mówi  to nie jest nowo  ju  w rozmowach z niektórymię ść ż  
przedstawicielami naszych w adz miejskich mówi em to 2ł ł  
lata temu, rok temu i nic. By  mo e sobie zapisali eć ż ż  
co  takiego powiedzia em i to wszystko. ś ł

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł
Komu pan mówi ?ł

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Nie powiem bo to nie wa ne w sumie. Problem polega naż  
tym e to nie stan o widocznie na komisj .ż ęł ę
Przewodnicz cy Marek Bumblisą
?????

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Nie bo ja chc  teraz powiedzie  co my l  a nie naę ć ś ę  
temat kto co. To nie trafi o na komisj  – panowie sił ę ę 
spotykali  pomi dzy  sob  radni  i  nie  trafi o  naę ą ł  
komisj , to ju  mi dzy sob  pogadajcie dlaczego. Toę ż ę ą  
co powiedzia em e niema strategii miasta. Jest klubł ż  
lekkoatletyczny Lechia – jest to miejski klub dziwi 
mnie e miasto po macoszemu traktuje swoj  córk  – boż ą ę  
jest  to  córka  miasta,  jest  to  klub  miejski 
lekkoatletyczny.  Je eli  o  strategie  miasta  iż  
interklubowe podej cie – Szczecin sta  eby  na pro bś ć ż ś ę 
w adz jakiego  klubu udzieli  stypendium rocznego – toł ś ć  
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nie s  du e kwoty bo mówimy o kwotach niewspó miernieą ż ł  
ni szych ni  p ace radnych pos ów i tak dalej, s  toż ż ł ł ą  
symboliczne  kwoty  dla  dzieci,  które  uprawiają 
lekkoatletyk , ale w zamian a za co? Za mistrzostwoę  
wiata, mistrzostwo europy, za udzia  w cis ym finaleś ł ś ł  
–  te  dzieci  reprezentuj  nas  na  arenieą  
mi dzynarodowej.  W  zesz ym  roku  wyst pi em  jako  jaę ł ą ł  
jako  klub  sportowy  o rodek  skoku  o  tyczce  oś  
rozpatrzenie  mo liwo ci udzielenia stypendium w tymż ś  
czasie naszej najlepszej zawodniczce w województwie i 
Polsce jako juniorka pobi a rekord Moniki Pyrek i doł  
tej pory jest to jej rekord Polski – Katarzyna Socha 
– wi c panowie nie dosta em nawet odpowiedzi dlaczegoę ł  
ona nie dostanie tego stypendium lub dlaczego si  onoę  
jej nie nale y – to pismo wyl dowa o w sekretariacież ą ł  
Pana Prezydenta -  ja w asnor cznie je k ad em tam zł ę ł ł  
dokumentami,  z  dyplomem.  Je eli  my  w  ten  sposóbż  
post pujemy  to  podcinamy  gard o  tym  dzieciom  któreę ł  
mówi  no  dobrze  reprezentowali my  miasto  naą ś  
spotkaniach  takich  jak  to  chwal  si  nami  i  toą ę  
wszystko. Te dzieci maj  okre lone problemy, czasem wą ś  
rodzinie,  czasem  na  studiach,  walczymy  dla  nich  o 
ITSy  –  czasem  dostaj ,  czasem  nie.  Je dzimy  naą ź  
zawody, nie wszystkie mo emy my jako kluby op aci  boż ł ć  
jeste my  dotowani  poprzez  miasto  a  te  dotacje  sś ą 
bardzo mizerne, dzi kuj  powiem przy okazji e za tenę ę ż  
rok  dostali my  tak  dotacj  która  pozwala  namś ą ę  
rozszerzy  dzia alno  bo do tej pory prowadzi em samć ł ść ł  
osobi cie  za  darmo  klub  sportowy  o rodek  skoku  oś ś  
tyczce  w  tym  roku  mog em  zatrudni  dwóch  trenerów.ł ć  
Dzi kuj  za to poparcie i mam nadziej  e miasto zę ę ę ż  
tego tytu u b dzie zadowolone za rok za dwa. Grupał ę  
m odzików jest tak poka na e je eli b dziemy si  takł ź ż ż ę ę  
rozwijali tak jak si  rozwijali my do tej pory to zaę ś  
rok  b dziemy  mieli  narybek  bardzo  znacz cy,  któryę ą  
uzupe ni  mi  to  co  uchodzi  w tej  chwili  gdzie  tamł ś  
dalej. Bo m odzie owcy wchodz  w seniorach zdobywamył ż ą  
co prawda medale na mistrzostwach Polski w tym roku 
Paulina  D bska  b d ca  nasz  zawodniczk ,  b d caę ę ą ą ą ę ą  
studentka  Akademii  Wychowania  Fizycznego  jest  7 
zawodniczk  w Europie, co prawda skok o tyczce jestą  
tak  specyficzna konkurencja e mo na by  7 maj c taą ż ż ć ą  
sam   wysoko  co 4 zawodnik, w zwi zku z tym to jestą ść ą  
tak jakby sp aszczone. Ja si  ciesz  e jest 7, mamł ę ę ż  
nadziej  e  to  zostanie  gdzie  zauwa one,  gdzieę ż ś ż ś 
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uczelnia  udzieli  jej  ITSu,  mo e  kto  jej  udzieliż ś  
stypendium za prace i tak dalej. Natomiast musi być 
strategia, je eli tej strategii nie ma to my sobież  
b dziemy  tak  rozmawiali  tutaj,  rozejdziemy  si   ię ę  
dalej  tej strategii nie b dzie i nie wiadomo o coę  
chodzi i obiekt leci. Je eli nie jest to nasz obiektż  
sztandarowy  w  trójmie cie  albo  w  Gda sku  toś ń  
przynajmniej powinien by  to obiekt lekkoatletycznyć  
treningowy. …  obiekt otwarty na zewn trz. Wystarczyą  
pojecha  do Bydgoszczy i dowiedzie  si  co to znaczyć ć ę  
obiekt  otwarty  na  zewn trz.  Stadion  rozgrzewkowyą  
obok,  stadion  o miotorowy,  stadion  który  ma  takś ą 
trybun  przy najmniej jak Szczecin z dofinansowania zę  
totalizatora  sportowego  – pi kny  obiekt  przepi kny,ę ę  
a  dziwne e idealnie wpasowuj cy si  w realia AWF`u.ż ż ą ę  
dos ownie  zrobi em  70  zdj  i  mog  wyci gn  tutajł ł ęć ę ą ąć  
laptopa  i  pokaza  panom  jak  to  wygl da.  Od  rodkać ą ś  
zrobi em  te  zdj cia  bo  jestem  zafascynowany  tymł ę  
obiektem. Dlaczego nikt do tej pory nie zauwa y  tegoż ł  
obiektu?  On  si  idealnie  wpasowuje  z  ma ymię ł  
przeróbkami  w  realia  i  w  to  rodowisko  akademiiś  
wychowania fizycznego. Je eli chcemy co  zrobi  to nież ś ć  
mo emy  na  stadionie  docelowo,  który  by  kiedyż ł ś 
projektowany jako docelowo o miotorowy potem obci toś ę  
dwa tory, stwierdzono, e to b dzie rozgrzewkowy czyż ę  
powiedzmy treningowy i nagle kto  wpada eby zrobiś ż ć 
mistrzostwa europy. To jest zupe nie pomy ka, to nieł ł  
jest sensowna strategia. To dzieci mog  tak si  ią ąść  
ustala  sobie  tak  strategi .  My  jeste my  doro li,ć ą ę ś ś  
mamy bud etu, te bud ety s  du o wi ksze ni  dzieci ceż ż ą ż ę ż ę  
kieszonkowe.  Moi  synowie  podejrzewam  e  bardzoż  
rozporz dzaj  swoim  bud etem  bo  co  rusz  patrz  boą ą ż ę  
strategicznie  zaskakuj  mnie  czym .  Natomiast  je lią ś ś  
chodzi o sprawy lekkoatletyki to nie ma strategii, 
nie ma strategii odno nie obiektów bo jak powiedzia emś ł  
s  obiekty za symboliczn  z otówk  dost pne dla klubówą ą ł ę ę  
lekkoatletycznych  i  tam  si  zaczyna  co  dzia .ę ś ć  
Natomiast  ja  wchodz c  na  akademi  wychowaniaą ę  
fizycznego p ac  16 z otych za cz owieka to op aca mił ę ł ł ł  
si  panie Marku pojecha  do Szczecina, gdzie za 25ę ć  
z otych  mam  nocleg,  plus  obiekt  plus  cz cioweł ęś  
wy ywienie.  Ludzie  w   PZLA  na  dzie  dzisiejszy,ż ń  
poniewa  jestem trenerem kadry narodowej, pytaj  siż ą ę 
Leszek zgrupowania przed mistrzostwami europy no ty w 
Gda sku…,  nie panowie w Bia ej Podlaskiej, jak to?ń ł  
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Pod nosem takie obiekty. Nie bo ja w Bia ej Podlaskiejł  
prosz  pana ja mam za 25 z otych wszystkie obiekty,ę ł  
sal  gimnastyczn , basen,  obiekt lekkoatletyczny,  aę ą  
tu  mam  za  16  z otych  jedn  godzin  albo  jednł ą ę ą 
jednostk  treningow  na  jednego  cz owieka.  To  jestę ą ł  
pora ka, ja to tez sygnalizowa em dwa lata temu, przyż ł  
okazji propozycji by miasto partycypowa o w wej ciu nał ś  
obiekty akademickie, ja nawet nie mam zastrze e  eż ń ż  
akademia wychowania fizycznego chce zarabia  na tymć  
bo jest to obiekt akademicki – to nie jest miejski. 
AZS jest na zasadzie klubu korzystaj cego z obiektówą  
akademii wychowania fizycznego, AWF jest dotowana i 
finansowana przez ministerstwo edukacji narodowej i w 
zwi zku z tym akademicki klub sportowy na zasadzieą  
go cia,  umów  i  tak  dalej  korzysta,  rozwija  si .ś ę  
Leszek Walczak korzysta je eli mo e. A reszta klubówż ż  
co? Albo stadion w Sopocie, który do tej pory by  wł  
remoncie i który na dzie  dzisiejszy ju  jest o po owń ż ł ę 
ta szy  ni  AWF  Gda sk  a druga  sprawa  to strategiań ż ń  
finansowa Miasta. W tym roku dosta em i jeszcze razł  
mówi  dzi kuj .  Ale  w zesz ym  roku  mia em  wyniki  2ę ę ę ł ł  
razy  lepsze  ni  2  lata  temu  i  nic  nie  dosta em  zż ł  
Miasta.  I  drapa em  si  po  g owie  jak  tu  przetrwał ę ł ć 
przez  rok,  bo  mo na  powiedzie  e  jak  kto  przezż ć ż ś  
tydzie  robi g odówk  w zak adzie produkuj cym bodaj eń ł ę ł ą ż  
alkohol no to po tygodniu zastanawia si  cz owiek, noę ł  
tak on za chwil  b dzie martwy i trzeba mu pomóc a jaę ę  
za  darmo  rok  nie  wytrzymam.  A  ja  musz  utrzymywaę ć 
m odzie ,  m odzie  wyda a  z  w asnej  kieszeni,  takł ż ł ż ł ł  
obliczy em, po 3.000 na g ow . Nie dostali my dotacji,ł ł ę ś  
kto  mi kiedy  z urz dników naszego Miasta powiedziaś ś ę ł 
- panie Leszku no ale kto powiedzia  e my musimy wamł ż  
da  cokolwiek. No to w takim razie powiedzcie eby myć ż ś  
nie szkolili – powiedzia em temu urz dnikowi – b dzieł ę ę  
jasne. To ja si  w takim razie dogadam ze Szczecinemę  
i b d  trenowa  dla nich zawodników. Moi zawodnicy się ę ł ę 
wr cz  pytaj  panie  trenerze  a  mo e  my  b dziemy  yę ą ż ę  
reprezentowali  Dani  bo  Dania  op aci  nam  tutaję ł  
obiekty,  nauk  a  my  nie  b dziemy  nawet  Polskię ę  
reprezentowali bo Polska nas traktuje po macoszemu. 
No to s  bardzo sensowne pytania. To jest m odzieą ł ż 
która  si  zastanawia  dlaczego  w  Szczecinie,  ktoę ś 
wchodzi  i  trenuje  za  z otówk  a  w  Gda sku  za  16ł ę ń  
z otych na AWF`ie b d c studentem tej uczelni nawiasemł ę ą  
mówi c. Drugie pytanie dlaczego w Szczecinie panienkaą  
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która  jest  ósma  na  mistrzostwach  polski  dostaje 
stypendium 300 z otych od Miasta a w Gda sku za ósme ił ń  
siódme  miejsce  na  wiecie  nie  dostaje  takiegoś  
stypendium, i nawet odpowiedzi od Prezydenta Miasta 
dlaczego  nie  dosta  tego  stypendium.  To  s  rzeczy,ł ą  
które  sobie  tam  panowie  w  radzie  Miasta  sobie 
zanotowali  i  wypracowali  strategi .  Ja  mam  pytanieę  
takie czy w ogóle istnieje w Mie cie komórka doradczaś  
dla  klubów.  Bo  mo na  to  traktowa  w  ten  sposóbż ć  
rzucili my  informacje  w  internecie  –  czytacie  toś  
czytacie  nie  czytacie  to  mamy  was  gdzie .  Noś  
przepraszam je eli ja jestem zarówno szefem, treneremż  
organizuj , dobrze e mam efekty, ja jeszcze nie mamę ż  
czasu by szuka  wszystkich po kolei informacji któreć  
s  z Miasta, ma o tego s  szczególiki w przepisachą ł ą  
które  dobrze  by  by o  gdyby  kto  od  czasu  do czasuł ś  
rzuci  – panowie zmieni o si  co  b d cie uwa ni bo mył ł ę ś ą ź ż  
robimy  ale  wy  ju  nie  spe niacie  kryteriów  bo  siż ł ę 
warunki zmieni y. W zesz ym roku si  okaza o e mog emł ł ę ł ż ł  
spe nia  kryteria ale mi nikt nie powiedzia . Dopieroł ć ł  
gdy  mi  powiedziano  pan  nie  spe ni  kryteriów,ł ł  
przepraszamy  ale  mo e  pan  to  zrobi  w  ten  sposób.ż ć  
Zrobi em to w ci gu jednego dnia, ale ju  nie by oł ą ż ł  
komisji. Jeden dzie  trwa o naprawianie, gdyby mi toń ł  
powiedziano cztery miesi ce wcze niej, e mog  zrobią ś ż ę ć 
inaczej  to bym spe nia  wszystkie normy, ale nikt mił ł  
nie doradzi  dopiero potem, kiedy ju  mnie odrzuconoł ż  
gdy napisa em trzy projekty no nie spe nia pan warunkuł ł  
ale spe ni by go pan gdyby pan to zrobi . Kolejna rzeczł ł ł  
jeste my  klubami  dostajemy  dofinansowanie  do  p acś ł  
trenerskich, a gdzie jest sprz t? Klub sportowy skokuę  
o tyczce no z przykro ci  musz  stwierdzi  jest jednś ą ę ć ą 
z najdro szych sekcji bo jedna tyczka kosztuje 1800ż  
z otych  czasem  bywa  tak  e  zawodnik  musi  u ywał ż ż ć 
pi ciu, musimy korzysta  z zeskoków, które niszcz  się ć ą ę 
nie dlatego e zawodnik tak chce ale dlatego e musiż ż  
gdzie  wyl dowa . Od paru lat, od 98 roku zadaj  toś ą ć ę  
samo  pytanie  czy  ja  móg bym  ewentualnie  prosił ć 
odrobin  pieni ków na remont tego co mam? I od 98ę ąż  
roku  dostaje  jednakow  odpowied  – nie  mamy  na  toą ź  
pieni dzy…,  nie ma tak dobrze ze sponsorami, którzyę  
by  powiedzieli  no  panowie  komu  jeszcze  co 
wyremontowa ? Komu jeszcze co po ata  czy kupi ? Miastć ł ć ć  
je eli  by  mia o  strategi  jednego  roku  pomog obyż ł ę ł  
Lechii  innego  roku  pomog o  by  Konradii,  jeszcze  wł  
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innym AZS`owi. Natomiast tutaj nie pomog o nikomu. Wł  
zwi zku  z  tym  pytanie  jaka  jest  strategia?  Boą  
przyszli my  i  mog  powiedzie  e  mam  3  trenerów  7ś ę ć ż  
m odzie owców, którzy zapunktuj  e znowu b dziemy 4ł ż ą ż ę  
klubem w województwie przy tak s abym zapleczu bo nieł  
posiadamy ani stadionu ani adnego obiektu typu hala,ż  
korzystamy  dzi ki  umowie  mojej  i  pana  prezesa  zę  
obiektów  szkolnych.  Ja  robi  co  mog  a  co  robię ę  
Miasto, które mog oby mi pomóc od 4 lat, jedynie w tymł  
roku dosta em na dofinansowanie p ac dzieci i m odzie ył ł ł ż  
i jestem z tego powodu szcz liwy bo mog em 2 osobomęś ł  
mog  zap aci  za ich prac . Ale sprz t si  zu y  i takę ł ć ę ę ę ż ł  
dalej. Mamy spotkanie i ja ch tnie bym teraz zapytaę ł 
Miasto  – co  Miasto  dla  nas  zrobi o  w  tym  temacieł  
potencja u, bazy i tak dalej co Miasto zrobi o? Bo nasł ł  
si  pyta, spowiada, natomiast rzadko kiedy Miasto się ę 
spowiada. Dali my wam tyle to teraz wy powiedzcie coś  
dajecie w zamian? A ty nie ma tak. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Spotkali my si  tu po to by doj  do pewnej diagnozy iś ę ść  
zobaczy  czy  Miasto  mo e  pomóc.  My  ca ejć ż ł  
odpowiedzialno ci  za  was  nie  we miemy,  bo  nie  maś ź  
takiej mo liwo ci i rodków. Mo emy jedynie wam pomócż ś ś ż  
i  po  to  si  tutaj  spotkali my.  Pierwsza  sprawaę ś  
strategia……czego  wyra a tre ci …  to mo ecie sobież ś ż  
sami okre li  po to macie zwi zki sportowe, musicieś ć ą  
swoje  oczekiwania  sformu owa  i  jednak  du  czł ć żą ęść 
odpowiedzialno ci  wzi  na  siebie.  Po  pierwsze  -ś ąć  
mierzy  si y na zamiary, po drugie Miasto nie stworzyć ł  
systemu  sportu  w  Polsce  poniewa  wyciek  ka dejż ż  
z otówki  jest  szczegó owo  badany  przez  ministrał ł  
finansów i gdyby to by o takie proste, no teraz sił ę 
tak sta o e premier jest  równie  ministrem sportuł ż ż  
czyli  wydawa oby  si  rzecz  najprostsza,  ile  tamł ę ś  
milionów  czy  miliardów  na  sport  wytnie  i  do o y  ił ż  
sprawa idzie do realizacji. A to wcale nie jest takie 
proste  bo  szczelno  systemu  finansowego  w  naszymść  
kraju i szerokiego ustawodawstwa, które teraz wokół 
ministerstwa  sportu  b dzie  si  tworzy o  no  to  jestę ę ł  
temat  kluczowy.  Mówmy  o  mie cie.  Je li  chodzi  oś ś  
system  dotowania  to  w  przeciwie stwie  do  okresuń  
prze omu systemowego to w Mie cie nie uronili my nic zł ś ś  
potencja u finansowego który mieli my a zmieni o si  wł ś ł ę  
ostatnim czasie bardzo wiele bo ranga Rady Miasta w 
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stosunku  do  rangi  Prezydenta,  który  de  facto 
jednoosobowo  odpowiada  za  Miasto  zmniejszy a  sił ę 
bardzo  znacznie.  Zmieni  si  system  finansowania  –ł ę  
prawo  o  finansach  publicznych  w  tej  chwili  ci aręż  
podzia u rodków spoczywa na Prezydencie Miasta, mył ś  
oczywi cie  Prezydenta  wspieramy,  tym  niemniej  samś  
system  bardzo  znacznie  si  zmieni .  W  przypadkuę ł  
komisji turystyki i sportu poprzednio m odzie y sportuł ż  
i rekreacji na tyle daleko e kiedy  my jako komisjaż ś  
tworzyli my komisj  do spraw podzia u tych e rodków aś ę ł ż ś  
w  tej  chwili  praktycznie  ja  jestem  w  randze 
wiceprzewodnicz cego  a  pani  Pomaska  i  pan  Dzik  są ą 
cz onkami  komisji  któr  powo uje  Prezydent.  Szefemł ą ł  
komisji jest pan Krzysztof Mincewicz. Nie mówi  tegoę  
dlatego by z siebie zdj  odpowiedzialno  bo ja za toąć ść  
wspó  odpowiadam tylko pokazuj  wam co si  zmieni oł ę ę ł  
systemowo. Naprawd  ilo  zada  na które Miasto mo eę ść ń ż  
przeznaczy  pieni dze  dotycz cych  sportu  dzieci  ić ą ą  
m odzie y i imprez jest ci le okre lona i za to nieł ż ś ś ś  
mo emy  za to wyj .  Nie mo emy  na sprz t na sportż ść ż ę  
seniorski  przeznacza  pieni dzy  bo  to  b dzieć ę ę  
niezgodne  z  prawem  i  odpowie  za  to  nie  tylko 
politycznie tak jak radny na przyk ad ale na zasadzieł  
dyscyplinarnej  i  karnoskarbowej  konkretny  urz dnik.ę  
Panm mówi e Miasto nie wspomaga klubów sportowych wż  
know how`ach tak zwanych. To jest nieprawda proszę 
pana bo mog  udowodni  e s  organizowane szkoleniaę ć ż ą  
dla klubów, e wszystkie kluby zosta y na te szkoleniaż ł  
zapraszane  e  pracownicy  referatu  sportu  za  r kż ę ę 
prowadz  tych co chc  oczywi cie korzysta  z rodków.ą ą ś ć ś  
Mog  panu  powiedzie  e  my  zwo ywali my  dodatkoweę ć ż ł ś  
terminy po to by niektóre kluby sportowe mog y za apał ł ć 
si  na pomoc Miasta, eby nie zarzyna  poszczególnychę ż ć  
dyscyplin. Bo najpro ciej by o przekaza  rodki innymś ł ć ś  
potrzebuj cym – ka demu s  potrzebne pieni dze.  By oą ż ą ą ł  
tak e Lechia Gda ska nie dosta a rodków, by o tak eż ń ł ś ł ż  
zrobili my  na  grudzie  termin  by  wiele  zas u onychś ń ł ż  
klubów zd y o z aplikacjami i mog o si  stara  o teąż ł ł ę ć  
rodki. Cz  rodków komisja wydzieli a i pozostawi aś ęść ś ł ł  
do dogrywki po to eby niektóre kluby sportowe, któreż  
nie  z o y y  albo  nie  z o y y  w  sposób  odpowiednił ż ł ł ż ł  
aplikacji mog y jak  pomoc otrzyma . A jest to bardzoł ąś ć  
trudne  bo  w  ramach  tworzenia  nowego  systemu 
finansowania  w  ramach  wej cia  w  nowe  uregulowania,ś  
które wynikaj  z naszej akcesji do unii europejskiej.ą  

24



My si  wszyscy czego  uczymy i wykazujemy maksimumę ś  
dobrej woli jak  mogli my zastosowa . Nikt z nas nieą ś ć  
odwa y  si  prawa ama  i nie powa y – to tylko mogż ł ę ł ć ż ę 
powiedzie .  Z  tego  co  robili my,  robimy  mog  nasć ś ą  
oceni  inni. Ja patrz  z podniesionym czo em na to coć ę ł  
si  dzia o przez ostatnie kilkana cie lat ze sportem wę ł ś  
Gda sku  i  uwa am  e  robimy  wszystko  to  co  jestń ż ż  
wykonalne i mo liwe z naszego punktu widzenia. Mo eż ż  
pan Wyciszkiewicz doda co  od siebie. Niech si  panś ę  
odniesie  do  tych  postulatów  dotycz cych  seniorów,ą  
sportu seniorskiego.

Pan Henryk Wyciszkiewicz – kierownik Referatu Sportu 

Wydzia u Edukacji i Sportu UM w Gda skuł ń
Przyznam si  e z mieszanymi uczuciami s ucham tychę ż ł  
wypowiedzi i dziwi mnie wiele g osów które totalnieł  
narzekaj  na miasto. A gdyby cie pa stwo tak realnieą ś ń  
spojrzeli na uwarunkowania prawne to by si  okaza o eę ł ż  
nie jeste my adn  wysp  tylko yjemy w kraju gdzieś ż ą ą ż  
dzia a konkretne prawo. Odnios  si  do poszczególnychł ę ę  
punktów  które  poruszali cie  odno nie  dotacji.  Odś ś  
ubieg ego  roku  funkcjonuje  ustawa  o  dzia alno cił ł ś  
po ytku  publicznego  i  o  wolontariacie  i  również ż 
waszym obowi zkiem jest czyta  te przepisy. W ubieg ymą ć ł  
roku zosta o zorganizowane specjalne szkolenie w a nieł ł ś  
dla  cz onków  klubów,  dla  organizacji  pozarz dowych.ł ą  
Ilu z panów by o na tym szkoleniu? Jedna osoba – ma oł ł  
tego w tej komisji na któr  panowie tak narzekacie,ą  
e  nie  daje  pieni dzy  s  równie  przedstawicieleż ę ą ż  
waszych organizacji. A wi c stowarzysze  – 3 osoby,ę ń  
które maj  wp yw na wielko  rodków. Panowie trzebaą ł ść ś  
by  obecnym  eby  pó niej  mo na  by o   krytykowa .ć ż ź ż ł ć  
Prosz  wi c nie mówi  e miasto tak le was traktuje.ę ę ć ż ź  
Bo je li pan z o y z y wniosek to nie mo e pan dostaś ł ż ł ż ć 
dotacji.  Panie  Ryszardzie  Miasto  nie  jest  nawet  w 
jednym procencie winne tego, e pana klub z o y  z eż ł ż ł ł  
wnioski. Prosz  naprawd  tak nie robi  bo to robi z eę ę ć ł  
wra enie.  Te  wnioski  wy  sk adacie,  one  s  wż ł ą  
zamkni tych kopertach. Komisja nie ma prawa wcze nieję ś  
ich ogl da . Z chwil  kiedy s  otwarte wnioski komisjaą ć ą ą  
sprawdza czy te wnioski s  z o one zgodnie z prawem,ą ł ż  
je li  brakuje  czegokolwiek  zgodnie  z  prawem  musiś  
wniosek by  odrzucony. Jutro mamy w a nie kontrol  nać ł ś ę  
temat sposobu rozdzia u rodków i panów nie b dzie toł ś ę  
interesowa o czy pracownik w razie czego gdyby by ał ł  
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jaka  nieprawid owo  poniesie konsekwencje czy nie.ś ł ść  
To jest prawo które musi by  przestrzegane. Chc  panuć ę  
powiedzie  tak  rzecz, e to nie prawda e nie mać ą ż ż  
strategii.  Gdyby  pan  przeczyta  Strategi  rozwojuł ę  
Gda ska  do  2015  roku  to  tam  jest  co  takiego  jakń ś  
sportowy  Gda sk  gdzie  równie  jest  strategia  wń ż  
zakresie  rozwoju  inwestycji  sportowych  jak  i 
wspó pracy  ze  stowarzyszeniami  sportowymi.  Mo e  onał ż  
jest niedoskona a ale strategi  lekkoatletyki to wył ę  
musicie wypracowa  i powiedzie  do Prezydenta – panieć ć  
Prezydencie mamy takie propozycje prosz  si  nad tymę ę  
zastanowi . Ja nie bardzo rozumiem jak  win  ponosić ą ę  
miasto za to e Monika Pyrkosz odesz a do Szczecina.ż ł  
Tam by  bardziej konflikt z trenerem a nie z Miastem.ł  
Czy  by a  jaka  propozycja  do  Miasta  –  nie  bardzoł ś  
rozumiem. Jak  win  ponosi miasto e nie finansujeą ę ż  
seniorów – nie mo e prosz  pa stwa. Bo takie s  poż ę ń ą  
prostu  przepisy.  Naciskajcie  poprzez  pos ów  abył  
zmienili prawo. Na dzie  dzisiejszy takie jest prawo.ń  
Mówili my  równie  o  pewnym  potencjale,  ja  chc  poś ż ę  
wiedzie  tak  e  w  roku  2004  je li  chodzi  oć ż ś  
lekkoatletyk  klub  AZS  AWF  Gda sk  otrzyma  302.882ę ń ł  
z ote dotacji zaj  drugie miejsce w Polsce, mówimy oł ął  
grupach  m odzie owych,  Lechia  Gda sk  zaj a  167ł ż ń ęł  
miejsce i otrzyma a 30.420 z otych , O rodek Skoku oł ł ś  
tyczce,  niestety  bez  dotacji  ale  wniosek  nie  był 
prawid owo napisany, zaj  52 miejsce, Konradia Gda skł ął ń  
zaj a 252 miejsce i otrzyma a 4.500 z otych. Ja nieęł ł ł  
chc  tego komentowa  bo pa stwo doskonale wiecie jakę ć ń  
zorganizowa  sobie warsztat pracy a z drugiej stronyć  
musicie zrozumie , e s  pewne uwarunkowania prawne ić ż ą  
finansowe które nakazuj  nam prowadzi  tak  a nie inną ć ą ą 
polityk .  I  je li  wypracowali my  pewne  zasadyę ś ś  
rozdzia u  rodków  to  one  s  jawne  dost pne  dlał ś ą ę  
wszystkich i tutaj nie ma  adnych zasad które byż  
krzywdzi y kluby które dobrze pracuj , bo generalnieł ą  
przyj li my pewn  zasad  i  te kluby które startuj  wę ś ą ę ż ą  
rywalizacji  ogólnopolskiej  i  maj  osi gni ciaą ą ę  
otrzymuj  zdecydowanie wi cej pieni dzy. Klub AZS AWFą ę ę  
otrzymuje ¼ wszystkich dotacji, które s  przeznaczoneą  
w mie cie. W Gda sku mamy 267 stowarzysze  – ka dy maś ń ń ż  
prawo zgodnie z obowi zuj cymi przepisami przyst pią ą ą ć 
do konkursu. Finansujemy oko o 50 klubów. I jeszczeł  
jedno nie ma czego  takiego jak miejski klub. Otóś ż 
Miasto nie mo e by  za o ycielem ani cz onkiem adnegoż ć ł ż ł ż  
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klubu. Ka dy z klubów jest stowarzyszeniem ma w asneż ł  
wybrane w adze, miejski w nazwie oczywi cie mo e był ś ż ć 
ale to nie znaczy e to jest klub, który jest w jakiż ś 
sposób szczególny traktowany przez Miasto. I jeszcze 
na  koniec  dwa  tygodnie  temu  pojawi a  si  ustawa  oł ę  
sporcie kwalifikowanym – by  mo e e tam znajdziemyć ż ż  
wi cej  mo liwo ci  aby  wspiera  kluby  równie  wę ż ś ć ż  
zakresie zakupu sprz tu i modernizacji. Bo to jestę  
rzeczywi cie problem który dotyka wiele klubów a naś  
dzie  dzisiejszy nie mo emy finansowa .ń ż ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Mam  nadzieje  e  w  tej  sprawie  wszystko  już ż 
wyczerpiemy  zanim  przejdziemy  do  zagadnie  stricteń  
lekkoatletycznych. Natomiast chcia bym powiedzie  e wł ć ż  
ci gu ostatnich lat by o co  z czym si  zderzyli myą ł ś ę ś  
jako radni. Wdra anie ustawy o wolontariacie i pomocyż  
publicznej  dla  stowarzysze  opiniowa a  ta  radań ł  
stowarzysze  i  ludzie  z  tej  rady  prezydenckiejń  
zarzucili  nam  ra ce  preferowania  stowarzyszeżą ń 
kultury fizycznej i sportu. Byli my wr cz przedmiotemś ę  
takich  do  agresywnych  ataków.  Obronili my  teść ś  
miejskie pieni dze tym niemniej jednak nie wszystkichą  
przekonali my.  Zgodnie  z  nowymi  uwarunkowaniamiś  
prawnymi no tak to jest taki wolny rynek swoisty w 
tej dzia alno ci stowarzysze  którymi s  równie  klubył ś ń ą ż  
sportowe.  Bardzo  bym  prosi  na  temat  sposobuł  
udzielania dotacji tego co miasto zrobi o i tego coł  
mo e ale nie wchod my w sprawy egzotyczne na któreż ź  
nie mamy wp ywu. Pan Lange pierwszy ale bardzo krótkoł  
prosz .ę

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda sk)ł ń
Mog  si  odnie  na  krótko  do  tego  co  panę ę ść  
Wyciszkiewicz przedstawi . Ja tylko bym nadmieni  e wł ł ż  
kwotach  grantowych,  nie  s  to  tylko  pieni dze  naą ą  
szkolenia.  Te  34.000  z  jak  pan  wspomnia  to  6ł ł  
projektów  zosta o  zorganizowanych  w  tym  2  imprezył  
mi dzynarodowe jak i bieg w dominika. Kwota 34.000ę ś  
obiektywnie  powiedzmy  dla  przyk adu  miasta  Poznał ń 
dotuje, no troch  wy szej klasy miting, kwot  300.000ę ż ą  
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z  na  1  imprez  a  300.000  dosta  AZS  na  wszystkieł ę ł  
projekty w skali roku. Ja tylko pokazuj  skal . Jaę ę  
jestem dosy  bieg y w tych kwestiach formalno prawnychć ł  
ale biurokracja ro nie i ta biurokracja te  kosztuje.ś ż  
A tu niestety  zderzamy  si  z tym  e musimy  w asneę ż ł  
rodki albo spo eczna prac , sponsorów…ś ł ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Jest nie do omini cia. B dziemy panie dyrektorze zę ę  
godnie  z  prawem  dzia ali  a  te  prawo  wymagał  
biurokracji.  Dlatego  ewentualnie  czekamy  na 
zapotrzebowanie  na  szkolenia  jedno  nie  pomorze 
zrobimy 2, ale trzeba na nie przyj  i trzeba siść ę 
uczy .ć

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda sk)ł ń
Moja konkluzja jest taka system finansowania sportu w 
Gda sku jest taki i mo emy mie  ró ne oceny co doń ż ć ż  
sensowno ci  i  sposobu  rozdzia u  tych  pieni dzy.ś ł ę  
Natomiast  generaln  strategiczn  spraw  jest  i  myą ą ą  
jako  Lechia  od  razu  wnosimy?  Niech  miasto  zbuduje 
uniwersaln  baz  i da nam w tej bazie kreowa  teną ę ć  
po ytek publiczny – czyli sport. Lekkoatletyka jestż  
podstaw  sportow  dla wszystkich innych dyscyplin ią ą  
tutaj jak by my zeszli z kosztów obiektowych a mogliś  
te pieni dze przerzuci  na to szkolenie uzupe niaj cą ć ł ą  
te granty które s . Je eli tego nie b dzie to porostuą ż ę  
sport  w  wydaniu  lekkoatletyki  b dzie  ulegaę ł 
degradacji. Bo tu jest problem przej cia z juniora doś  
seniora.  Jesieni  stracili my  potyczk  bo  ma  byą ś ę ć 
odp atno  nawet na miejskich obiektach na Trauguttał ść  
za hal  w wysoko ci dla wszystkich 10 z , no stan oę ś ł ęł  
na tym e symboliczna z otówka dla m odzie y ale 20ż ł ł ż  
latek ten m odzie owiec czyli senior p aci ju  10 z . Ił ż ł ż ł  
teraz jak to przemno ymy przez ilo  wicz cych i ca yż ść ć ą ł  
rok nagle wychodz  ogromne koszty. I b d  z uporemą ę ę  
wraca  do bazy – nie ma bazy i trudno kreowa  tenł ć  
sport. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Ale póki co sport dzieci i m odzie y jest tym sportemł ż  
na który mamy obowi zek o y  i na co mo emy o y .ą ł ż ć ż ł ż ć  
Prosz  bardzo Pan Malec.ę
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Pan Ryszard Malec – AZS – AWFiS Gda skń
Dwie rzeczy panie Henryku, tak si  zwróc , pan mnieę ę  
le  zrozumia ,  ja  nie  os dzi em  winy  czyjejkolwiekź ł ą ł  
miasta  czy  tak  dalej  tylko  wyrazi em  swój  al,  eł ż ż  
wcze niej nikt nie zwróci  na uwagi na czu e punkty wś ł ł  
tych aplikacjach sk adanych. Co sprawi o, to o czymł ł  
mówi  Leszek  Migda,  e  gro  aplikacji  zosta oł ż ł  
odrzuconych.  I  przez  te  czu e  punkty  odno nie  tychł ś  
zmian  które  funkcjonowa y  do  roku  ubieg ego.  I  jał ł  
powiedzia em wprost tam wyst pi o nasze niechlujstwo,ł ą ł  
to co pan powiedzia  nie przeczytanie tego – zgadzał  
si , tylko równie  wyst pi  brak dobrej woli z drugieję ż ą ł  
strony – uwa ajcie bo trzeba postawi  przecinek w 7ż ć  
zdaniu od góry. Koniec kropka na ten temat. Natomiast 
padaj  cyfry  300.000  z  dosta  AZS  w  roku  ubieg ymą ł ł ł  
dofinansowania. Tak 300.000 czyli ¼ o czym pan Henryk 
powiedzia  ca ej dotacji ale prosz  wzi  pod uwag , eł ł ę ąć ę ż  
ten AZS zrobi  50% wszystkich punktów miasta w tymł  
rankingu. Czyli gdyby my przeliczali z otówka na punktś ł  
to móg bym powiedzie  e zostali my pokrzywdzeni. Nie,ł ć ż ś  
my  si  cieszymy  z  tego  dofinansowania  bo  nam  toę  
absolutnie pomog o i 300.000 z  adnie brzmi, ¼ to juł ł ł ż 
co  znaczy ale 50% czyli ½ punktów tego klubu wnios aś ł  
miasta na pozycj  tylko 6. ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
…  tylko bardzo krótko prosz .ę

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Ja w 100%  przychyl  si  do  tego  co  powiedzia  panę ę ł  
Ryszard Malec, bo w a nie taka by a moja intencja, eł ś ł ż  
gdzie  tam zabrak o doradztwa, nie chodzi o szkoleniaś ł  
– bo ja je d  na szkolenia, nie tylko miejskie –ż żę  
je d  na  PZL`owskie  szkolenia,  szkolimy  si .ż żę ę  
Wys uchuj  od ksi gowych tego co powinno by , ale takł ę ę ć  
jak  pan  Ryszard  powiedzia  zabrak o  tobie  ch opieł ł ł  
przecinka  i  cze .  Zabrak o  w a nie  tego  doradztwaść ł ł ś  
chwilowego – panie Leszku mo e pan to za atwi  w ci guż ł ć ą  
jednego dnia w s siednich drzwiach. Ja powiem tak toą  
nie chodzi o narzekanie, chcia bym eby z tej naszejł ż  
rozmowy  wynikn o  konstruktywne  dzia anie.  Mówięł ł ą 
panowie e jest strategia. Strategia jest wtedy kiedyż  
najpierw  pyta  si  zainteresowane  strony  – kluby  aę  
potem  panowie  na  podstawie  wiedzy  zebranej  od  nas 
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wypracowuj  strategi .  Natomiast  je eli  myą ę ż  
przychodzimy  po  tym  co wy  ustalicie  do roku  2015, 
dobrze  e  e cie  si  nas  spytali  o  co  chodzi  -ż ż ś ę  
dzisiaj. Bo w 2015 by my stwierdzili e to jest 10ś ż  
lat do ty u, oczywi cie je li jeszcze by my pracowali.ł ś ś ś  
Dobrze e spytali cie si  dzisiaj bo by  mo e cz  zż ś ę ć ż ęść  
tej  waszej  strategii  zostanie  zweryfikowana  i 
zostanie ustalony lepszy ni  dot d tor. I pan chceż ą  
eby by o dobrze i ja.ż ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Dzi kuj  za wypowied .  Zamykamy temat dofinansowa .ę ę ź ń  
Bo  jeste my  wiadomi  tego  w  czym  si  poruszamy.  Zś ś ę  
wielk  nadziej  czekamy na no we ustawodawstwo, naą ą  
now  organizacj  sportu w naszym kraju. Bo pragnienieą ę  
powstania ministerstwa sportu by o zgodnym pragnieniemł  
wszystkich opcji i si  politycznych. Mam nadziej  e zł ę ż  
tego si  co  wykluje, a to e premier jest szefemę ś ż  
sportu to dobrze rokuje. 

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Tylko doda  chc  tyle e maraton pozna ski otrzymujeć ę ż ń  
400.000 z ., wroc awski 400.000 z , krakowski 400.000ł ł ł  
z  – sam maraton czyli jedna impreza. A tu mówimy oł  
AZS`ie, który na wszystkie sekcje otrzymuje 300.000 
z . ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Panie Kazimierzu w tej chwili sport seniorski jest 
komercj ,  jest  to  biznes,  sposób  na  ycie,ą ż  
zarobkowania  pieni dzy.  Oczywi cie  przyk ad  jestę ś ł  
skrajny  za  pobicie  rekordu  wiata  mia a  otrzymaś ł ć 
100.000  dolarów.  To  wiadczy  o  pieni dzach  jakieś ą  
chodz  w sporcie i wiadczy o tym e s  ludzie którzyą ś ż ą  
ze  sportu  chc  y .  Równie  z  wyczynoweją ż ć ż  
lekkoatletyki,  kolarstwa  czy  powiedzmy  hokeja, 
koszykówki i tak dalej. W pewnych dziedzinach sportu 
s  potworne pieni dze. Mo liwo ci miasta wynikaj  zą ą ż ś ą  
koniunktury w danych miastach. Miasto Kraków i Wroc awł  
to  s  miasta  lepiej  po o one  ni  my  które  sią ł ż ż ę 
doczeka y koniunktury równole nikowych autostrad, przył ż  
których  lokuje  si  coraz  wi cej  du ych  firm  gdzieę ę ż  
kapita  zagraniczny inwestuje teraz ten miliard w LG ił  
ich  monitory.  Ja  wierz  e  Gda ska  w  najbli szychę ż ń ż  
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latach  dzi ki  temu  e  autostrada  A1  rusza  w  teję ż  
chwili to rozbuduje si  port, terminal wokó  terminaluę ł  
powstanie  baza  logistyczna  i  tak  dalej.  I  wzrost 
finansowania  sportu  w  Gda sku  b dzie  naturalnń ę ą 
pochodn  koniunktury,  ale  nie  tylko  t  oficjalną ą ą 
przez miasta ale i przez firmy które tutaj przyjd .ą  
Za inwestorami warto si  ogl da , aby chcieli trochę ą ć ę 
pieni dzy  wrzuci  w lekkoatletyk  i to jest  jedynyę ć ę  
kierunek uwa am. ż

Pan Ryszard Malec – AZS – AWFiS Gda skń
Do tej  pory  Gda sk  z tych  miast  wymienionych  jestń  
najbardziej polityczny i nie ma miejsca na sport. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Na temat korzystania z obiektów sportowych miejskich 
MOSIRu  bym  chcia  by  pan  dyrektor  Paszkowskił  
powiedzia , jak to jest z ta z otówk , czy da si  coł ł ą ę ś 
zrobi  w sporcie m odzie owym ć ł ż

Pan Leszek Paszkowski – dyrektor MOSiR w Gda skuń
Tutaj pad o wiele gorzkich s ów pod adresem miasta,ł ł  
którymi  poczu em  si  dotkni ty.  Do  niedawna  by emł ę ę ł  
trenerem i by em niejako po drugiej stronie i znam teł ż 
te  problemy  z  drugiej  strony.  Rzeczywi cie  prawdaś  
le y  po  rodku.  Krótka  ko derka  je li  chodzi  oż ś ł ś  
finansowanie miasta gda ska i te pewne stereotypy ań  
tak e to e tak obiektywnie patrz c ta baza sportoważ ż ą  
w mie cie Gda sku jest niewystarczaj ca, popatrzmy naś ń ą  
braki  dotycz ce  stadionu  pi karskiego,ą ł  
lekkoatletycznego,  toru wio larskiego,  uczniczego iś ł  
tak dalej – mo na by tak d ugo mno y . Tego problemuż ł ż ć  
na  pewno  nie  rozstrzygniemy  i  nie  jest  to  sprawa 
roku,  dwóch  czy  nawet  pi ciu.  Powstaje  pewnaę  
strategia, pojawiaj  si  jaskó ki mówi si  o stadionieą ę ł ę  
pi karskim , mówi si  o hali, mówi si  rozwoju bazy wł ę ę  
pozosta ych dyscyplinach sportu ale my l  e to jestł ś ę ż  
sprawa  przysz o ci.  Przykro  s ucha  jakł ś ł ć  
przedstawiciele  sportu  mówi  o  niedostatkach  zeą  
strony miasta – to wy wyborcy, komisja kszta tuj  tł ą ą 
polityk .  Kwestia  kreowania  tej  polityki  to  jestę  
przede  wszystkim  si a  tej  spo eczno ci  sportowej.ł ł ś  
Je eli chodzi o korzystanie z obiektów w tej chwiliż  
Miejski  O rodek  Sportu  i  Rekreacji  zarówno  je liś ś  
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chodzi  o  p ywalnie  i  obiekty  pi karskie,ł ł  
lekkoatletyczne  udost pnia  klubom  sportowymę  
m odzie owym  organizacjom  które  s  zarejestrowane  wł ż ą  
Urz dzie Miejskim za symboliczn  z otówk  i to jest naę ą ł ę  
dzie  dzisiejszy  wszystko  co  morze  zrobi  miastoń ć  
je eli chodzi o dost pno  tej bazy na tym poziomie naż ę ść  
którym ona jest. Je eli chodzi o seniorów i m odzików,ż ł  
jak  ju  pan  przewodnicz cy  powiedzia  takichż ą ł  
mo liwo ci formalno prawnych nie ma i my l  e je eliż ś ś ę ż ż  
nie zostanie to zmienione na wy szym szczeblu również ż 
nie  b dzie.  Je eli  chodzi  o  ob o enie.  P ywalniaę ż ł ż ł  
Che mska, która zosta a otwarta w maju zesz ego roku wł ł ł  
tej chwili jest ob o ona niemal w 100%. Do godziny 16ł ż  
za  symboliczna  z otówk  korzystaj  z  tegoł ę ą  
dobrodziejstwa dzieci. Je eli chodzi o MKS od 7 do 22ż  
s  zaj cia  ob o one  s  to  zaj cia  za  symbolicznaą ę ł ż ą ę  
z otówk  nie  dla  uczestnika  tylko  dla  ca ej  grupy.ł ę ł  
Je eli  chodzi  o  miejsk  hal  na  Traugutta  również ą ę ż 
jest podobna sytuacja do po udnia szko y miejskie majł ł ą 
za  z otówk .  Taka  jest  sytuacja  je eli  mo emy  toł ę ż ż  
staramy si  tej m odzie y pomóc. Nie pobiera  takichę ł ż ć  
op at  jak  by  to  si  chcia o  eby  zwróci  chociał ę ł ż ć ż 
koszty utrzymania. Dzi kuj  bardzo.ę ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Czy s  pytania do pana Paszkowskiego? ą

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda skł ń
Tak mam pytanie czy w kontek cie rozwoju bazy skoroś  
mówimy o strategii kiedy mamy wnioskowa  – my 10 latć  
wnioskujemy by bie nia tartanowa by a przy Trauguttaż ł  
29. w kontek cie ostatnich decyzji w przysz ym roku taś ł  
bie nia  kosztem  poszerzenia  boiska  ma  byż ć 
zlikwidowana. To jak mo na mówi  o rozwoju bazy? Toż ć  
jest ograniczanie bazy.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Ale  równie  jest  w  strategii  takie  has o  Lechia  wż ł  
pierwszej lidze i Rada Miasta przyj a takie has o węł ł  
strategii, ale ja nie chcia bym w tej chwili rozmawiał ć 
o  strategii.  Jak  chcecie  mo emy  si  umówi  iż ę ć  
porozmawia  – poczytajcie sobie strategi  ona jest nać ę  
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stronach internetowych miasta jako jeden z dokumentów 
przyj tych przez Rad  Miasta.ę ę
 
Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Ja  mam  wniosek  dotycz cy  przetargów  dotycz cychą ą  
wyposa enia obiektów szkó  i bazy sprz towej. Powsta aż ł ę ł  
szko a w Osowej, jestem mieszka cem Osowej, widz  tł ń ę ą 
szko , nowa szko a bez bie ni lekkoatletycznej, bezłę ł ż  
tartanowej  zwyk y  u el,  16  milionów  czy  ile  tamł ż ż ś  
wywalone  na  ten  obiekt.  Miasto  wy o y o,  mo e  nieł ż ł ż  
miasto bo jest tam zdaje si  Fundacja Rozwoju Miasta,ę  
rozpatrywa a  przetarg.  Patrz c  na  wyposa enie  tejł ą ż  
szko y zastanawiam si  kto decydowa  o wyborze firmy ił ę ł  
sprz cie w który ma by  wyposa ona szko a. Bo dzisiaję ć ż ł  
szko a bez basenu to ju  jest do ty u, ale dobra – nieł ż ł  
sta  nas,  ale  bez  bie ni  lekkoatletycznej  to  jestć ż  
karygodne. Bo to jest jedyna szko a na osiedlu, którał  
by mog a mie  chocia  60 metrow  bie ni  tartanow . Sł ć ż ą ż ę ą ą 
w Polsce takie szko y, które gminy wyposa aj  w 300ł ż ą  
metrowe  bie nie,  bez  sensu,  ale  jest  bo  na  300ż  
metrowej bie ni si  nic nie dzieje 200 tak, 400 tak.ż ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
By a dyskusja na temat szkolnych obiektów sportowych.ł  
By  pan projektant, który twierdzi  e w edukacji sł ł ż ą 
szczególne  przepisy,  które  dopuszczaj  budową ę 
obiektów  sportowych  o  zani onych  parametrach  wż  
stosunku do obiektów wyczynowych. Ja nie chcia em sił ę 
w  to  wdawa .  Obiekty  edukacji  to  zupe nie  odr bnyć ł ę  
temat s  ludzie odpowiedzialni którzy swoj  g ow  ią ą ł ą  
presti em  zawodowym  b d  wiecili  je eli  to  siż ę ą ś ż ę 
odb dzie  niezgodnie  z  zasadami  gry,  ja  tylko  mogę ę 
panu powiedzie  tyle e my jako komisja mo emy zwrócić ż ż ć 
si  do Prezydenta  eby  w a ciwie wyposa ano obiektyę ż ł ś ż  
szkolene  na  etapie   inwestowania.  Ale  praktycznie 
powinno to polega  na tym e szko a powinna wiedzieć ż ł ć 
czego chce, i powinna na swoje potrzeby organizacyjne 
zadysponowa  pewne rzeczy to raz. Po drugie z funkcjić  
u ytkowych obiektów sportowych te  co  wynika. ż ż ś

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Zaraz je eli miasto wyposa a to powinno.ż ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
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Wiele  zbudowa em,  program  na  podstawie  któregoł  
wyremontowano w takiej kolejno ci jak chcieli my. Iś ś  
my  byli my  wiadomi  jednego  e  atwiej  dostaś ś ż ł ć 
pieni dze  na  inwestycj  ni  na  remont.  Elementemą ę ż  
wielu inwestycji by o to e by  walec, by y grabie by ył ż ł ł ł  
narz dzia do konserwacji boiska. O tyle zadbali my ię ś  
wtedy ja z punktu widzenia jednostki wykonawczej tyle 
mog em. ł

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Ja bym chcia  by miasto jako miasto powo a o komisjeł ł ł  
ekspertów,.  Którzy  decyduj  o  tym  jaki  sprz t,ą ę  
eby my  pieni dzy  nie  wywalali  w  b oto.  O  to  tuż ś ę ł  
chodzi. Nie chodzi o to by skrytykowa  kogokolwiekć  
tylko stwórzcie komisj  ekspertów  którzy zadecyduję ą 
czy  ten  stadion  spe nia  normy  czy  nie,  czy  toł  
wyposa enie szko y jest zgodne z zasadami u ytkowania,ż ł ż  
czy  ten  sprz t  spe ni  oczekiwania  bo  nauczycielę ł  
wychowania fizycznego czytaj c w co ma by  wyposa onaą ć ż  
szko a powie dobrze i przywioz  mu sprz t, który ktoł ą ę ś 
inny zatwierdzi , który po roku b dzie do wyrzucenia.ł ę  
Pieni dze wyrzucone w b oto. ą ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
My przeka emy ten pana wniosek prezydentowi miasta.ż  
Pani radna Pomaska, prosz  bardzo.ę

Radna Agnieszka Pomaska – cz onek komisjił
Chcia am nawi za  do tego co pan mówi . Ja si  z tym wł ą ć ł ę  
pe ni zgadzam i rozumiem o co panu chodzi, my l  eł ś ę ż  
panowie si  tutaj nie zrozumieli. Przyk ad szko y naę ł ł  
Uje cisku,  t  spraw  te  procesowali my  na  naszejś ą ę ż ś  
komisji. Powo ywanie jakiego  specjalnego organu nieł ś  
jest celowe w tym momencie. Natomiast my jako komisje 
te  stoimy na stra y tego co si  je li chodzi o sportż ż ę ś  
w mie cie buduje. Tez zg aszali my swoje zastrze eniaś ł ś ż  
mi dzy innymi co do nawierzchni tam chodzi o o boiskaę ł  
by ta nawierzchnia spe nia a troch  wy sze standardy.ł ł ę ż  
Ja my l  e to jest dobra uwaga do pracy na przysz oś ę ż ł ść 
w naszej komisji. My l  e b dziemy o tym pami ta . ś ę ż ę ę ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
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Przeka emy  ten  wniosek,  tym  niemniej  dobrze  eż ż  
Agnieszka  przypomnia a  przyk ad  Uje ciska,  poniewał ś ł ś ż 
my sobie wzi li my ten temat jako przedmiot naszychę ś  
obrad,  poniewa  uwa amy  e  nowa  szko a  budowana  wż ż ż ł  
nowej Polsce w takiej dzielnicy jak Gda sk Po udnie boń ł  
to  nie  tylko  Uje cisko  powinna  pe ni  funkcjś ł ć ę 
osiedlowego centrum sportu i rekreacji zgodnie z tym 
co  organy  wykonawcze  naszego  miasta  kombinuj  wą  
pozytywnym  tego  s owa  znaczeniu.  Tam  za o yli mył ł ż ś  
w a nie ten wymiar Sali gimnastycznej, k ócili my sił ś ł ś ę 
czy boisko do pi ki r cznej ma by  40 metrowe czy nie,ł ę ć  
czy bie nie maja by  sztuczne czy klepiskowe. Nawetż ć  
na  komisji  rozwoju  przestrzennego  do  tego  tematu 
wrócili my  i  stwierdzili my  e  powinny  by  jakś ś ż ć  
najlepsze  i  najnowocze niejsze  technologieś  
zastosowane by te boiska bez konserwacji wytrzymywa ył  
wiele  godzin  tygodniowo,  tak  jak  to  jest  w dawnej 
szkole  przy  Oliwi,  w  której  fantastyczne  nowe 
nawierzchnie zosta y ostatnio wybudowane. I to jestł  
taki przyk ad.ł

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
By em wczoraj na festynie w a nie w Osowie, to p akał ł ś ł ć 
si  chce je eli taka du a szko a, na takim osiedluę ż ż ł  
gdzie  60.000  mieszka ców.  Bie nia  …  200  metrów,ń ż  
wczoraj  by y  biegi,  las  obok,  p ot  do  lasu  nie  mał ł  
wst pu, biegi prze ajowe dla tych dzieci  i m odzie yę ł ł ż  
po ulicach na twardym klepowisku si  robi. Las obokę  
jest  zagrodzony  las.  A  boisko  nie  wymiarowe  – po 
prostu tragedia. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
To ju  jest indolencja w Gda sku s  tak fantastyczneż ń ą  
tereny  do  joggingu  do  biegów  prze ajowych  e  inneł ż  
miasta mog  nam pozazdro ci .ą ś ć

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Druga  sprawa  by em  w  Wa czu.  Oprócz  o rodkał ł ś  
olimpijskiego w Wa czu s  3 szko y, które maj  du eł ą ł ą ż  
sale,  tartanowe.  Obok  szko y  maj  bie nieł ą ż  
sze ciotorowe, nie musz  by  okr g e, na prostej mo naś ą ć ą ł ż  
100 metrów biec, mo na w dal skaka , trzy takie s .ż ć ą  
Oprócz o rodka olimpijskiego – takie ma e miasteczkoś ł  
25.000  mieszka ców.  Sk d  to  si  bierze?  Z  gminy.ń ą ę  
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Wszystko  zale y  od  gospodarza  miasta.  Ile  siż ę 
pieni dzy  przeznaczy  na  sport.  Nie  usprawiedliwiamę  
was. Absolutnie, obiekty s  okropne.ą

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
To jeszcze prosz  o Osowę ą

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Najlepiej  si  z  radnym  skontaktowa  z  dzielnicy  wę ć  
której  jest  to  zdarzenie  o  którym  pan  mówi.  Pan 
Koralewski prosz .ę

Radny Kazimierz Koralewski
Panie przewodnicz cy, wysoka komisjo tak si  z o y o,ą ę ł ż ł  
e  dzisiaj  goszcz  tu  u  was,  poniewa  nie  mamyż ę ż  
swojego  przedstawiciela  i  nie  mamy  tego  bie cegożą  
monitoringu co si  w sporcie dzieje i o czym w ogóleę  
tematujecie.  Ja  w  trakcie  tej  dyskusji  mam  kilka 
wniosków.  Skupi  si  mo e  tylko  na  2.  Pierwszy  toę ę ż  
je li rozmowa by a o bazie sportowej to wydaje mi siś ł ę 
e jest kwesti  woli czy uda si  na tyle utrzyma  bazż ą ę ć ę 
dla sportów lekkoatletycznych gdzie pewnie matk  tegoą  
sportu jest stadion Lechii. Dlaczego mówi  woli? Noę  
bo my jako radni w ko cu g osujemy ten bud et. W tymń ł ż  
bud ecie  s  odpowiednie  zapisy,  odpowiednie  rodki,ż ą ś  
które s  na pewne inwestycje a zatem mog  powiedzieą ę ć 
tak e jak najbardziej popieram ide  budowy stadionuż ę  
pi karskiego  nawet  je eli  Gda sk  nie  zostanieł ż ń  
organizatorem tych mistrzostw. Nawet je li to wartoś  
bo  przyk ad  Wis y  Kraków  pokazuje  e  taki  miejskił ł ż  
stadion  to  jest  w a ciwa  droga  do  tego  eby  takił ś ż  
obiekt  powsta .  A  wi c  stadion  pi karski  jakł ę ł  
najbardziej.  Natomiast  wydatek  rz du  powiedzmyę  
5.000.000  z otych  na  to  eby  przebudowa  na  tyleł ż ć  
trybuny  po  to  eby  si  zmie ci y  bie nie  na  takimż ę ś ł ż  
treningowym  stadionie  jak  na  Traugutta  uwa am  eż ż  
by aby to nadzieja, która wyp yn a by z tej komisji coł ł ęł  
sprawi oby e ta kadencja nie by aby kadencj  kiedył ż ł ą  
nam  lekkoatletyka  w  Gda ska  zacznie  obumiera  ań ć  
raczej  dawa aby  jak  nadziej ,  jak  wizj  nał ąś ę ąś ę  
przysz o , e to od yje. W tym wniosku odno nie bazył ść ż ż ś  
powiem te 5.000.000 z otych je eli na Traugutta zrobił ż  
si  co  dla pi ki no nej to do o y  te 5.000.000 ię ś ł ż ł ż ć  
zmie ci  tam jeszcze lekkoatletyk  i my l  e Gda skś ć ę ś ę ż ń  
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b dzie mia  rang  w skali województwa odpowiedni . eę ł ę ą Ż  
ten  stadion  b dzie  mia  takie  parametry  e  b dzieę ł ż ę  
mog o si  na nim co  odby . Oczywi cie popieram jakł ę ś ć ś  
najbardziej budow  hali na warunkach ju  okre lonychę ż ś  
wcze niej – yczymy jej jak najlepiej, je eli uda siś ż ż ę 
t  inwestycj  doprowadzi  do  ko ca  niech  halaę ę ć ń  
egzystuje. Tam b d  imprezy nie tylko sport, to nieę ą  
jest hala tylko sportowa a zatem ci ko utrzyma  jakęż ć ąś 
baz  treningow . Wi c drugi wniosek, który mi si  tuę ą ę ę  
nasun  gdy padaj  nawzajem zarzuty to my l  e jestął ą ś ę ż  
tu  ogrom  pracy  do  wykonania  ze  strony  miasta, 
urz dnicy Urz du Miejskiego oczywi cie wykonuj  swojeę ę ś ą  
obowi zki a my jako radni powinni my nakre li  pewną ś ś ć ą 
wizj . I tak mi si  nasówa …… …jak  równie  ludzie odę ę ż  
PR samego  Prezydenta  mog  przekonywa  potencjalnychą ć  
sponsorów,  którzy  jeszcze  nawet  nimi  nie  s ,ą  
motywuj c  ich  w  ten  sposób  e  miasta  b dzie  w  toą ż ę  
inwestowa .  My l  e  je eli  b dzie   taka  wizja  toć ś ę ż ż ę  
lekkoatletyce  b dzie  atwiej  prze y  bo  b d  się ł ż ć ę ą ę 
pojawia  nowi sponsorzy tak jak b d  si  pojawia  noweć ę ą ę ć  
zdrowe firmy na rynku. To mi si  nasuwa i chcia bymę ł  
eby taki wiatr z tej komisji wia .ż ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Ja  tylko  przypomn  e  kiedy ,  bo  pan  Zmimny  daę ż ś ł 
przyk ad Lechii, jak to si  sta o, e ta Lechia sił ę ł ż ę 
rozlecia a  –  z  BKS  Lechii  powsta  wielki  molochł ł  
wielosekcyjny  zad u ony  niemi osiernie,  którył ż ł  
praktycznie  nie  mia  adnych  szans  na  egzystencj .ł ż ę  
Pozajmowane konta, wy czana woda, wy czane telefony.łą łą

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Przepraszam bardzo tu nie trzeba mówi  o Lechii tylkoć  
o pi ce no nej. Bo inne sekcje nie by y zad u one. ł ż ł ł ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Panie Kazimierzu niech pan da mi sko czy  to co chcń ć ę 
powiedzie . Podsieli my si  6 lat temu w poprzedniejć ś ę  
kadencji.  By  mi dzy  innymi  pan  radny  ubrys,  panł ę Ż  
czkowski  tutaj  siedz .  Zaproponowali my  LechiiŁę ą ś  

pewien  sposób  dzia ania,  eby  powsta y  wiarygodneł ż ł  
samodzielne podmioty, które ewentualnie b d  z sobaę ą  
wspó pracowa y  pod  t  sam  mark  Lechii.  Pracał ł ą ą ą  
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organiczna w przypadku pi karzy si  op aci a. Zacz lił ę ł ł ę  
od zera. Dos owne od zera bo od 5 ligi i to tez nał  
zasadzie dobrej woli. Nie wiem dlaczego tak si  sta o.ę ł  
Natomiast  ja  proponuj  to  samo  zacznijmy  od  zera.ę  
Zacznijmy od podstaw – stwórzmy system sportu dzieci 
i  m odzie y.  Dajmy  im  obiekty  sportowe,  bie nił ż ż ę 
tartanow , treningowa i zobaczymy co z tego wyniknie.ą  
To jest moim zdaniem cie ka dzia ania. I w tym duchuś ż ł  
proponuj  e  dyskusj  proponowa .  Prosz  bardzo  panę ć ę  
czkowski i pan Fostiak w tej kolejno ci.Łę ś

Radny W adys aw czkowski – cz onek komisjił ł Łę ł
Ja my l  e tutaj ci dzia acze sportowi co siedz  toś ę ż ł ą  
s  fanatycy. Ja ju  nie mówi  za co pracuj  bo samą ż ę ą  
przez  35  lat  prezesowa em  w  hokeju  jako  fanatyk  ił  
pieni dzy nie bra em i wiem co to po prosu jest. Tematę ł  
który dzisiaj zosta  postawiony jest tematem bardzoł  
wa nym, bo mówi si  o jednej rzeczy. Pierwsza spraważ ę  
je eli na przyk ad szko y jako edukacja po godzinie 15ż ł ł  
zamykaj  i jest wo ny czy jest stró , jest ochroniarzą ź ż  
i  nie  wpuszcza  do  szko y.  Tylko  ewentualnie  ktoł ś 
wynajmuje sal   gimnastyczn  bo kto  chce robi  robotę ą ś ć ę 
no to dla tej szko y p aci. Ja my l , e to ju  jestł ł ś ę ż ż  
pierwszy b d, e ka da salka gimnastyczna powinna byłą ż ż ć 
w  szkole  dost pna  do  samego  wieczora.  I  to  jestę  
pierwsza sprawa. Je eli chodzi o baz  sportowa dlaż ę  
klubów,  je eli  chodzi  o  lekkoatletyk  bo  o  niejż ę  
rozmawiamy  to  ja  pomijam  akademi  wychowaniaę  
fizycznego  i  sportu,  bo  to  jest  uczelnia  wy sza.ż  
Powo ana do okre lonych celów tam jest ta baza po toł ś  
by sprawdzi  adeptów, którzy maj  przyj  na uczelni ,ć ą ść ę  
którzy b d  studentami w przysz o ci b d  dalej robię ą ł ś ę ą ć 
ten  sport  wewn trz  w  klubach.  Gdzie  zostaną ą 
wykszta ceni  w  tej  dziedzinie  pod  warunkiem  dobrzeł  
jest  gdy  jeszcze  uprawia  sport  i  ma  przynajmniej 
odpowiedni  klas  je eli ju  nie mistrzowsk  to gdzieą ę ż ż ą ś 
ni ej to te  jest dobre. Ale trzeba powiedzie  jasnoż ż ć  
i  zdecydowanie,  e  je eli  chodzi  dla  klubówż ż  
lekkoatletycznych to baza jest na minus dwa. Bo nie 
ma  bazy.  O  ile  mówimy  o  samej  organizacji  przez 
niektóre  imprezy  tak  jak  si  tutaj  mówi o  mo emyę ł ż  
postawi  pi  z plusem. To mówi  robi  na 5 z plusemć ęć ę ą  
imprezy a baz  maj  nic. I to jest ten ca y problem,ę ą ł  
e trzeba si  zastanowi  jak to po prostu zrobi  i coż ę ć ć  
zrobi  by ten potencja  poprawi . Ja jestem 3 kadencjć ł ć ę 
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radnym  i  ca y  czas  mówi  e  Lechia  ma  by  Lechi ,ł ę ż ć ą  
klubem wielosekcyjnym. Niech pi karze b d  pi karzami,ł ę ą ł  
lekkoatleci lekkoatletami, tenis, kolarze, ci arowcyęż  
i tak dalej po prostu tam funkcjonuj . I trzeba tamą  
po  prostu  zrobi  baz  bo  tam  si  wszystko  na  tymć ę ę  
obiekcie zmie ci o i dzia a. Dzisiaj warunki sanitarneś ł ł  
s  po prostu odmienne bo ja kiedy  wioz em na Oliwi  wą ś ł ę  
termosach  zup  z  wk adk  eby  po  treningu  da  poę ł ą ż ć  
prostu sportowcom. Dzisiaj s  warunki inne i nie maą  
tych zak adów pracy, nie ma tych zak adów które sił ł ę 
opiekuj  i dobrze jest e po prostu mówimy tutaj, eą ż ż  
jest miasto, e jest gmina, e jest prezydent. Trzebaż ż  
po prostu rozmawia  co trzeba w tym zakresie zrobić ć 
bo  w  zasadzie  tylko  prezydent  mo e  je dzi  poż ź ć  
zak adach  pracy  i  powiedzie  tak:  s uchajcie  panieł ć ł  
prezesie a co wy dajecie dla sportu? Otó  ustawa jestż  
w tej chwili tak, e 1% mo e odda  obywatel i ja wiemż ż ć  
e ka dy rodzic, je eli swoje dziecko odda  gdzie  tamż ż ż ł ś  
do klubu to ten 1% od swojego rozliczenia w urz dzieę  
skarbowym od swoich dochodów oddaje. Bo ja to wiem i 
po prostu oddaje

Radny W adys aw czkowski – cz onek komisji ł ł Łę ł
Mówi  o  ustawie  ja  tylko  mówi  jak  jest.  Je elię ę ż  
dzisiaj jest podpisane 10 % dla firm to mam nadzieję 
e  je eli  wyjd  rozporz dzenia  odpowiednie  to  tenż ż ą ą  
procent b dzie ale prawda jest taka prosz  panów, eę ę ż  
znajdzie pan na palcach jednej r ki prezesów którzyę  
chc  dawa  pieni dze na sport. Przecie  Lotos jeden,ą ć ą ż  
czy tam Energa czy kto  nie utrzyma w 450.000 mie cieś ś  
sportu.  Nie  patrze  na  doradców,  którzy  dbaj  oć ą  
wizerunek  prezydenta  albo  prezydent  je eli  jestż  
mistrzostwo wiata to tutaj na schodach wr czy jakieś ę ś 
pieni dze i zrobi zdj cie. Otó  nie – trzeba patrzeą ę ż ć 
bo  je eli  wychowamy  ju  kogo  na  poziomie  klasyż ż ś  
mistrzowskiej  to  mówimy  e  najwi ksze  pieni dze  sż ę ą ą 
tam na dole. Ja uwa am e potencja  sportowy jest.ż ż ł  
Mamy po prostu wiele tych organizacji, tak jak kiedyś 
by a tutaj u Chmury. Bo powiedzmy sami ja tez mówi  eł ę ż  
jest niedobrze je eli w moim okr gu wyborczym jestż ę  
tyle szkó  i s  ferie i nic si  nie dzieje w szko achł ą ę ł  
a ja w klubie osiedlowym Bolek i Lolek czy Plastuś 
robi  Ginazabijator dla dzieci z tych szkó . Je d  poę ł ż żę  
jaki  sieciach kombinuj  soki. Nauczyciel ze szko yś ę ł  
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robi po prostu robot  w klubie, i tam co  mu zap ac  ię ś ł ę  
po  prostu  normalnie  idzie  robota.  Bo  trzeba  tą 
m odzie  wyci ga  to szko y powinny po prostu stwarza .ł ż ą ć ł ć  
Baz  mamy,  mamy  trenerów  wysokiej  klasy,  zresztę ą 
tutaj  siedz .  Ja  nie  musz  mówi ,  sam  pami tam  naą ę ć ę  
Oruni  takie  boisko  gdzie  si  wychowa  Puszkasz,ę ł  
kowski i inni. Gdzie naprawd  do stoczni pó nocnejŁę ę ł  

wozili my ich na trening, dali my troch  co  zje  iś ś ę ś ść  
ci ch opcy trenowali i dzisiaj po prostu s . Ale toł ą  
robili  fanatycy.  Dzisiaj  pan  prezydent  zatrudnia 
odpowiednie  osoby  z  wydzia em,  z  dyrektorem,  zł  
kierownikiem z tymi i to musz  by  ludzie tam którzyą ć  
musz  zebra  informacj  od was i przedstawi  to dlaą ć ę ć  
pana  prezydenta  co  mo na  w  tej  materii  zrobi .  Toż ć  
jest  mój  punkt  widzenia  i my l  e na  tym  móg bymś ę ż ł  
zako czy . ń ć

Pan  Marek Fostiak – POZLA
Generalnie  ju  panowie  powiedzieli cie  prawież ś  
wszystko  na  ten  temat.  Bo  chcia em  powiedziec  eł ż  
lekkoatletyuka  w a ciwie  nie  ma  bazy  jako  sport.ł ś  
Lechia  pracuje  w  parku,  O rodek  szkoleniaś  
tyczkarskiego pracuje na AWF`ie, Konradia pracuje na 
Lechii  czyli  w  parku  i  na  ulicy,  a  AZS  Gda skiń  
najsilniejszy klub lekkoatletyczny i jeden z lepszych 
klubów w Polsce – pracuje te  na AWF`ie nie maj cż ą  
swoich obiektów. Przesta my mówi  e lekkoatletyka mań ć ż  
obiekty lekkoatletyczne. Spójrzcie jaki jest potencjał 
sportowy s  medali ci igrzysk olimpijskich, medali cią ś ś  
mistrzostw wiata, medali ci m odzie owych mistrzostwś ś ł ż  
europy,  schodz c  w  dó  medali ci  mistrzostw  europyą ł ś  
juniorów, medalistów mistrzostw polski to jest tyle 
e mo na by liczy , bo jeste my prawie tak dobrzy jakż ż ć ś  
gimnastycy – mamy po dwadzie cia par  medali. My l  eś ę ś ę ż  
powinni my zacz  rozmawia  o tym e lekkoatletyka nieś ąć ć ż  
ma obiektów a ma doskona e wyniki. Tak konkluduj c toł ą  
wszystko bardzo bym prosi  eby wreszcie zacz y był ż ęł ć 
obiekty  to  by  mo e  b d  jeszcze  lepsze  wyniki  ić ż ę ą  
b dzie si   mo na czymkolwiek chwali . Kiedy  to by oę ę ż ć ś ł  
województwo  gda skie,  teraz  s  okr gowe  zwi zki  zń ą ę ą  
siedzib  w Gda sku i one chwal  si  czym  a Gda sk sią ń ą ę ś ń ę 
chwali  praca  okr gowych  zwi zków.  Poniewa ,  proszę ą ż ę 
nie  obra a  si  za  to  co  powiem,  gda skaż ć ę ń  
lekkoatletyka  dzia a  na  zasadzie  finansowaniał  
ministerstwa edukacji narodowej przez Polski Zwi zeką  
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Okr gowy i Urz d Marsza kowski, który szkoli gda skę ą ł ń ą 
m odzie  za swoje pieni dze. Ca a akcja m odzik , akcjał ż ą ł ł  
trener, kadra wojewódzka m odzików to jest wszystkoł  
szkolone za pieni dze ale nie miejskie. Z kolei cią  
zawodnicy pracuj  na image Miasta Gda ska. We cie toą ń ź  
równie  pod uwag  e te pieni dze które tutaj s  byż ę ż ą ą ć 
moi e  one  s ,  ale  my l  e  miasto  mo e  uwa a  eż ą ś ę ż ż ż ć ż  
wspomaga bardzo mocno i te wyniki s  w a nie dzi kią ł ś ę  
tym pieni dzom. My l  e to jest tylko cz  prawd,ą ś ę ż ęść  
oczywi cie  miasto  pomaga  ale  jak  sami  widzicieś  
panowie po tym co wszyscy mówili, to chyba nie jest 
a  tak du o jak wyniki w lekkoatletyce. Dzi kuj . ż ż ę ę

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Drodzy pa stwo w organizacji kultury fizycznej dzieciń  
i  m odzie y  co  si  zmieni o  w  Gda sku  ostatnio  wł ż ś ę ł ń  
oparciu  o  edukacj  gda ska.  A  edukacja  gda ska  toę ń ń  
jest  najwi kszy  u amek  bud etu,  który  tkwi  w  samymę ł ż  
bud ecie.  Wy oni  si   Gda ski  O rodek  Kulturyż ł ł ę ń ś  
Fizycznej  i  on  ma  swojego  dyrektora.  Ma  obiekty 
lekkoatletyczne,  ma  pracowa  z  gda skimi  szko amić ń ł  
ró nych szczebli, ja przypomn  e jeszcze jako MOKFż ę ż  
mia  patronat  Gazety  Wyborczej.  Wszystkie  rozgrywkił  
toczy y  si  przy  nag o nieniu  medialnym.  Przył ę ł ś  
odpowiednim  presti u  bo  wymieniano  nazwiskaż  
startuj cych i nagrodzonych. Wydaje mi si  e GOKF wą ę ż  
tej chwili ma adny obiekt lekkoatletyczny o du ychł ż  
mo liwo ciach rozwoju. To e dyrektorem GOKF`u zostaż ś ż ł 
pan  Jacek  Sawicki,  z  tego  co  wiem  trener 
lekkoatletyczny bardzo dobrze wró y budowie podstawż  
sportu lekkoatletycznego dzieci i m odzie y w Gda sku.ł ż ń  
Bardzo prosz  panie Jacku Pan ma w tej chwili swoje 5ę  
minut,  ja  bym  prosi  by  pan  nie  opowiada  bardzoł ł  
szeroko o tych swoich pomys ach, pogadajmy dzisiaj oł  
lekkoatletyce bo nie mamy zbyt wiele czasu. 

Pan  Jacek  Sawicki  –  dyrektor  Gda skiego  O rodkań ś  

Kultury Fizycznej w Gda skuń
Musia bym jeszcze mie  do kogo mówi . Jacek Sawickił ć ć  
Gda ski O rodek Kultury Fizycznej. Pan przewodnicz cyń ś ą  
dobrze zauwa y  praktycznie ca e ycie mam zwi zane zż ł ł ż ą  
lekkoatletyka st d jest mi bliska. By em trenerem ią ł  
pracowa em  biurko  w  biurko  przez  pare  lat.ł  
Funkcjonowa em równie  dla zwi zku atletyki st d mamł ż ą ą  
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swoje  w asne  przemy lenia.  Ja  nie  uzdrowi  lekkiejł ś ę  
atletyki,  my l  e  te  spotkanie  ukaza o  nam  wieleś ę ż ł  
s abych  stron.  Natomiast  szybciutko  jak  by o  i  coł ł  
ewentualnie planujemy. Przede wszystkim je eli chodziż  
o  baz ,  bie nia  u lowa  o  dobrej  nawierzchni,  aleę ż ż ż  
w a nie w strategii rozwoju gda ska, sportowy Gda skł ś ń ń  
2005 rok to jest rok w którym powinny powsta  planyć  
budowy stadionu z nawierzchni  tartanow . My l  po tymą ą ś ę  
co tu rozmawiali my bo 2006/2007 to ju  powinny byś ż ć 
zgodnie z tym planem programu, konkretne dzia ania, eł ż  
je eli panowie radni i wszyscy którzy cokolwiek mogż ę 
utrzymaj  bie ni  na  Lechii,  ku  czemu  dobrze  sią ż ę ę 
sk ada  to  u  mnie  mog a  by  powsta  bie niał ł ć ż  
sze ciotorowa, z zapleczem takim treningowym, gdzieś  
ta  m odzie  szkolna  mog aby  si  bawi  i  realizował ż ł ę ć ć 
podstawy lekkoatletyki, zw aszcza e mamy schroniskoł ż  
za  plecami  gdzie  mog o  by  by  to  taka  machinał ć  
samonap dzaj ca  si .  Maj c  obiekt,  maj c  noclegę ą ę ą ą  
praktycznie w wakacje obozy sportowe przyje d aj  iż ż ą  
tak  dalej.  Jest  to  obiekt  miejski.  Lechia  by a  był  
obiektem miejskim, widowiskowym czyli tez zawodnicy 
nie musieli by eksploatowa  tego boiska maksymalnieć  
mogli  by  przek ada .  To  je eli  chodzi  o  baz ,ł ć ż ę  
natomiast na ten moment zaprosi em na spotkaniach zł  
nauczycielami  otworzy  im  si  troszeczk  umys ,ł ę ę ł  
ka dy kto ma pomys  na zaj cia lekko atletyczne jestż ł ę  
mile widziany po uprzednim uzgodnieniu czy to b dzieę  
cykl treningów czy to b d  zawody to ju  zrobi em aę ą ż ł  
jestem  dopiero  12  dzie  dyrektorem.  W zesz ym  rokuń ł  
odby o si  11 imprez one  by y ró ne bo na przyk adł ę ł ż ł  
biegi  prze ajowe  dziel c  ch opcy  i  dziewczynki  trzył ą ł  
kategorie wiekowe a wiec to nagle si  robi 6 ja juę ż 
skomasowa em  ponad  2000  uczestników.  Natomiast  wł  
zesz ym  roku  by a  idea  masowo ci  przez  punktowanieł ł ś  
czyli  powielenie  jakby  tych  samych  imprez 
lekkoatletycznych. Moja oferta idzie w takim kierunku 
eby np. jesieni  robimy w ramach mistrzowskich biegiż ą  
prze ajowe eby wiosn  zrobi  otwarty cykl gran prix,ł ż ą ć  
powiedzmy  dwie  imprezy,  jedna  u  Leszka  na 
Zielonogórskiej druga przy molo i fina  na obiekcie.ł  
Mówi  o idei poniewa  to si  wszystko rodzi i zbytę ż ę  
ma o  czasu.  Ja  nie  chc  zast powa  szkoleniowców  zł ę ę ć  
lekkoatletyki,  natomiast  b dziemy  sk ada  projekt,ę ł ć  
poniewa  u mnie ma powsta  m odzie owe centrum sportuż ć ł ż  
czyli  taki  o rodek  który  zawiadywa by  dzielnicowymiś ł  
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centrami sportu i ju  jestem po pierwszych rozmowachż  
w  trzech  szko ach.  Zaczynamy  na  razie  poniewał ż 
dosta em  okre lony  zasób  ludzki  a  wi c  ruszamy  zł ś ę  
aerobikiem, pi eczk  siatkow  i pracowni  turystyczn .ł ą ą ą ą  
Prawdopodobnie b d  mia  pó tora do dwóch etatów gdzieę ę ł ł  
chc  ju  na swoim obiekcie na pó  etatu uruchomi  dwieę ż ł ć  
osoby, które do szóstej klasy b d  realizowa  otwarteę ą ć  
zaj cia  z  lekkoatletyki  – nie  myli  z  treningiem.ę ć  
Je eli  kluby  chcia by  z  tego  skorzysta  b d  mileż ł ć ę ą  
widziane.  W  konsekwencji  je eli  Stasiu  by  mi  oddaż ł 
czwartki  lekkoatletyczne  tylko  na  poziomie  szóstej 
klasy to tak jakby zamkn o te otwarte zaj cia ebyęł ę ż  
mogli  sobie  startowa  -  przypominam  nie  chcć ę 
zast powa  klubów.  Trzecia  rzecz  to  akurat  jakę ć  
pe ni em  funkcje  spo eczne  w  okr gowym  zwi zkuł ł ł ę ą  
lekkoatletyki  szkolenie  m odzie y  i  uczniowskichł ż  
klubów  sportowych,  te  tu pad o  par  s ów  na  tematż ł ę ł  
uczniowskich  klubów  sportowych.  Sportowe  wakacje 
gdzie  pa stwo  daje  dotacj  do  wypoczynku  dzieci  iń ę  
m odzie y  z  których  praktycznie  od  pierwszego  rokuł ż  
korzystam. A które to sam robi em gdy to by o przył ł  
okr gach.  W  tej  chwili  robi  to  polski  zwi zekę ą  
lekkoatletyki,  eby  wiedzie  kto  si  bawi  wż ć ę  
lekkoatletyk  zrobi em  cykl  zawodów  pod  has em  Ligaę ł ł  
UKS.  My l  e  te  niektóre  UKS`y  które  sobie  s aboś ę ż ł  
radz  a ju  maj  form  dotacji  poprzez  to e mogą ż ą ę ż ą 
dziesi  osób  plus  trener  za  naprawd  niewielkieęć ę  
pieni dze  bo  te  obozy  mo na  zrobi  za   200,  300ą ż ć  
z otych  ,  dop aty  dzieci.  A  je eli  na  przyk adł ł ż ł  
przyje d aj  kluby z ma ych o rodków, gmin to wr czż ż ą ł ś ę  
gmina, która ma w zadaniach równie  akcj  cz sto lubiż ę ę  
dop aci  im  do  obozu  i  wychodzi  na  to  e  ja  jadł ć ż ę 
powiedzmy nieraz za 400 z otych plus dojazd a obok sł ą 
uczestnicy za 50, 100 z otych. A sam obóz wart jestł  
oko o 800, 900 z otych. Jest pe na obsada trenerska,ł ł ł  
lekarska i warunki do trenowania. W tych kierunkach 
ja  bym  widzia  mo liwo ci  rozwoju.  Mog  równie  wł ż ś ę ż  
ramach, je eli zostanie to wszystko dobrze przyj te iż ę  
zaakceptowane,  mog  równie  na  obiektach  miejskichę ż  
czyli  tam  gdzie  mie ci  si  Lechia  ulokowaś ę ć 
dzielnicowego animatora sportu – osob , która b dzieę ę  
przeze  mnie  op acana  pod  warunkiem  e  nie  b dzieł ż ę  
dublowa a, e obok czterech pi cio, sze cio  klasistówł ż ę ś  
b dzie si  kr ci  dziesi ciu juniorów czy m odzików ię ę ę ć ę ł  
klub  wykorzysta  tak  furtk  eby  to  szkolenieą ę ż  
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starszych  odby o  si  kosztem  m odszych.  Przył ę ł  
niektórych  szko ach  s  naprawd  kawa ki  bie ni  ił ą ę ł ż  
kawa ki  niez ej  skoczni  gdzie  mo na  to  szkolenieł ł ż  
podstawowe  otwarte  realizowa .  I   w  tym  kierunkuć  
b dziemy  szli.  Natomiast  potrzebujemy  czasu  boę  
niedawno  dopiero  dostali my  telefon.  Tak  jakś  
powiedzia em ja z lekkoatletyk  prawie ca e ycie ił ą ł ż  
temat jest mi bliski. Je eli tak jak tutaj jest 11ż  
sekcji  w  klubie  to  dok adnie  z  tym  samym  chcemył  
popróbowa  je eli  chodzi  o  pi k  siatkow ,  pi kć ż ł ę ą ł ę 
koszykow ,  jeste my  otwarci  równie  chcemy  dotkną ś ż ąć 
spraw  bezpiecze stwa  ruchu  drogowego,  mamy  cie kiń ś ż  
rowerowe, chcemy zrobi  ma e centrum szkoleniowe nać ł  
kart .  Chcemy  by  sportem  masowym,  gdzieę ć  
lekkoatletyka  b dzie  na  tych  samych  prawach  ale  wę  
formie dost pnej, gdzie te dzieciaki przyjd  i b d .ę ą ę ą  
Natomiast obiekt  jest we Wrzeszczu, musimy  wej  wść  
Oruni  tutaj  mamy  na  razie  trzy  szko y  wytypowane,ę ł  
gdzie ju  jestem dzisiaj po rozmowach z dyrektoramiż  
16, 65 i 14 – szko y podstawowe z ma ymi salami gdzieł ł  
wed ug mojego rozeznania niewiele si  dzieje. Tak jakł ę  
powiedzia em z osób które mam mog  przekwalifikowa  jeł ę ć  
na siatkówk  i na aerobik. To na dzisiaj, by  mo e doę ć ż  
ko ca wrze nia uda si  e ju  w tej grupie b dzie 2ń ś ę ż ż ę  
mo e 3 lekkoatletów i ju  rusz  pierwsze zaj cia zż ż ą ę  
lekkoatletyki. A w przysz o ci mo e b dzie miejsce dlał ś ż ę  
koszykarza  –  cho  ta  dyscyplina  si  na  dzisiajć ę  
najlepiej  broni,  ale  my l  w  tych  dzielnicachś ę  
zagro onych jak najbardziej pi ka no na i niezale nież ł ż ż  
od idei Lechia w pierwszej lidze przez par  lat mia emę ł  
t  okazj  robi  dla  trudnej  m odzie y  pi k  no na,ę ę ć ł ż ł ę ż  
gdzie  obok  trudnych  musi  by  dobry  ucze  aleć ń  
jednocze nie dobry pi karz – staje si  autorytetem iś ł ę  
przynosi  to  efekty.  Tak  bym  widzia  dzia aniał ł  
gda skiego  o rodka  kultury  fizycznej.  Natomiastń ś  
trzymam kciuki za to e powstanie tam obiekt bo mówiż ę 
z  takim  zapleczem  noclegowym  niech  to  tylko  jest 
boisko treningowe sze ciotorowe z fajnymi skoczniami,ś  
zeskok  jaki  ju  mamy  niech  powstanie  obiektś ż  
widowiskowy na Lechii – super je eli decyzja b dzież ę  
odwrotna trzeba b dzie niestety zainwestowa  w obiektę ć  
w asny czyli miejski w bie ni  o miotorow  z zapleczemł ż ę ś ą  
sportowym,  socjalnym,  dla  zawodników  bo  tak  jak 
powiedzia em  baza  noclegowa  jest  bardzo  du a.  Toł ż  
wszystko dzi kuj . ę ę
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Przewodnicz cy Marek Bumblisą
W a ciwy  cz owiek  na  w a ciwym  miejscu  w  jednostceł ś ł ł ś  
edukacji co stwarza swoiste mo liwo ci aspirowania oż ś  
sport dzieci i m odzie y. W tej chwili to wyzwanie,ł ż  
które  stoi  przed  panem  to  sformu owanie  programuł  
rozwojowego  gda skiego  o rodka  kultury  fizycznej.ń ś  
Przede  wszystkim  ,  moim  zdaniem,  jak  najszybsze 
stworzenie  koncepcji  treningowego  obiekty 
lekkoatletycznego, mo e nie tylko na obiektach GOKF,ż  
mo e jaki  inny jest obiekt miejski, na którym GOKFż ś  
móg by  tak  dzia alno  prowadzi ,  ale  uwa am  e  doł ą ł ść ć ż ż  
najbli szej edycji bo teraz ju  b dziemy zatwierdzaliż ż ę  
list  zada  sportu które, przed 15 kwietnia znalaz yę ń ł  
si  na  li cie  aspiruj cych  do  wieloletniego  planuę ś ą  
inwestycji.  Natomiast  nast pna  edycja  to  jest  15ę  
kwietnia przysz ego roku i bardzo bym chcia  by pan doł ł  
tego czasu tak  koncepcj  stworzy  i jako komisje zą ę ł  
wielk  przyjemno ci  udzielimy panu rekomendacji. Paną ś ą  
Fostiak prosz  bardzo.ę

Pan  Marek Fostiak – POZLA
Ciesz  si  e taka koncepcja zaczyna mie  miejsce wę ę ż ć  
ogóle  bo  nie  koniecznie  trzeba  mie  jeden  obiektć  
imprezowy, bo mo na dla dobra w ogóle lekkoatletykiż  
stworzy  szereg obiektów takich w a nie treningowych.ć ł ś  
I przez to niejako animowa  rozwój lekkoatletyki i toć  
w a nie  tutaj  w  Gda sku.  Rozumiem  e  ka dy  swojeł ś ń ż ż  
chwali, ale te obiekty które teraz s  w GOKF`ie toą  
one lekkoatletycznie s  takie sobie. Dlatego chcia emą ł  
do  tego  d y  e  dobrze  by  by o  gdyby  tam  jednakąż ć ż ł  
tartan powsta , mo e to by  6, 8 torów wszystko jednoł ż ć  
w tym uk adzie, je eli na lekkiej nie uda si  zrobi  8ł ż ę ć  
torów w co nie wierz  bo powinna si  tam jednak taę ę  
bie nia znale , no to te 6 torów wystarczy no ależ źć  
mo e  by  i  8,  dlaczego  nie,  nie  ograniczajmy  si .ż ć ę  
Dzi kuj . Mi o jest us ysze  e tak jak pan powiedziaę ę ł ł ć ż ł 
e ró ne obiekty lekkoatletyczne mog  powsta  gdzież ż ą ć  
indziej. 

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Pan jest wro ni ty w te rodowisko z którym teraz mamyś ę ś  
przyjemno  teraz  rozmawia ,  pan  doskonale  znaść ć  
problemy  ale  chcia bym  aby  pan  jako  funkcjonariuszł  
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publiczny móg  si  z tym, oficjalnie zmierzy  i  toł ę ć  
jest moim zdaniem w a ciwa cie ka dzia ania. Miastoł ś ś ż ł  
Gda sk  moim  zdaniem  prywatnym,  mówi  jako  radnyń ę  
pojedynczy, nie  ud wignie jednocze nie  bardzo  wieluź ś  
inwestycji,  budujemy  hal  sportow ,  wygrali myę ą ś  
konkurs  wewn trzny  do  aspirowania  o  mistrzostwaę  
europy w pi ce no nej. Prezydent Gda ska swoje planył ż ń  
upubliczni  i powiedzia  e b dzie próbowa , nawet jakł ł ż ę ć  
nie  b dzie  mistrzostw  europy,  stadion  pi karski  wę ł  
letnicy. I to jest ta kolejno . Rozmawiali my tez ość ś  
torze wio larskim, ale tutaj okaza o si  e rodowiskaś ł ę ż ś  
wio larsko  – kajakowe  z  którymi  si  spotkali my  sś ę ś ą 
bardzo  zró nicowane  mówi c  delikatnie  i  nie  chcż ą ą 
wygenerowa  wspólnego stanowiska, tak ja przypuszczamć  
e ten tor nie powstanie, jest to kwestia wielu lat.ż  
Natomiast takim obiektem ju  po zbudowaniu stadionuż  
pi karskiego mo e by  obiekt lekkoatletyczny ju  wtedył ż ć ż  
dla  profesjonalnych  zawodów  lekkoatletycznych. 
Pojawi a si  koncepcja modernizacji stadionu AWF`u –ł ę  
nie  wiem  czy  to  jest  mo liwe,  ale  jest  takaż  
koncepcja, któr  pan Kowalczuk i Urz d Marsza kowskią ą ł  
niejako foruj . Móg by by  najszybszy efekt – mówią ł ć ę 
tutaj  o  mo liwo ci  rozgrywania  imprez  najwy szejż ś ż  
rangi. Natomiast póki co realistyczne jest by powstał 
porz dny, tartanowy obiekt treningowy na którym sportą  
dzieci i m odzie y móg by funkcjonowa . eby czwartkił ż ł ć Ż  
lekkoatletyczne  prze o y  na  selekcj  a selekcj  nał ż ć ę ę  
udzia  zawodników  w  próbach.  Mam  nadziej  e  wł ę ż  
przeci gu tych kilku najbli szych lat na tyle Miastoą ż  
Gda sk  okrzepnie  e  si  pojawi  nowi  sponsorzy.ń ż ę ą  
Ustosunkowuj c  si  prywatnie  jako  Marek  Bumblis  doą ę  
sprawy  mo liwo ci  przebudowy  stadionu  w  tej  chwiliż ś  
chodz c  na  pi k  no na,  b d c  sympatykiemą ł ę ż ę ą  
lekkoatletyki,  bior c  udzia  w  ró nych  dyskusjachą ł ż  
wydaje  mi  si  to  niemo liwe  bo  co  b dzie  kosztemę ż ś ę  
czego  i nic z tego nie wyjdzie. Moim zdaniem obiektś  
lekkoatletyczny  si  w  tej  chwili  nie  zmie ci  aę ś  
znacznie  utrudni  funkcjonowanie  sekcji  pi karskiej.ł  
Przyk ad Monachium, w którym stadion olimpijski jestł  
bardzo  nie  lubianym  obiektem,  teraz  przy  okazji 
mistrzostw wiata zbudowano stadion stricte pi karskiś ł  
a  nie  przebudowywano  stadionu  olimpijskiego  po  to 
eby zrobi  stadion do pi ki no nej który odpowiadaż ć ł ż  
wyzwaniom  komercji  pi karskiej.  Takie  jest  mojeł  
zdanie, które dok adam do tej dyskusji. Pan ubrys,ł Ż  
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pó niej pan Paziewski i czkowski.ź Łę

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł
Par  miesi cy  temu  zada em  Prezydentowi  pytanie  wę ę ł  
formie  interpelacji  skoro  robimy  Letniewo,  skoro 
robimy  jesie  pi karsk  i  hal  …… …  czy  to  jestń ł ą ę  
zapi te.  Na  dzie  dzisiejszy  chyba  nie  ma  takichę ń  
mo liwo ci eby mo na by o powiedzie  e finansowanież ś ż ż ł ć ż  
tych  wszystkich  inwestycji  jest  zapewnione.  Mi dzyę  
innymi zapyta em o Lechi  w aspekcie lekkoatletyki,ł ę  
odpowiedzi nie by o ale wtedy jeszcze by a dyskusja nał ł  
temat tych ró nych koncepcji i wskazanie by o takie eż ł ż  
mo emy to tylko pi karsko rozegra . Otó  Marek ty maszż ł ć ż  
takie  zdanie  ja  mam  przeciwne,  dlatego  b d  chciaę ę ł 
by my to przeg osowali na komisji chocia   e my siś ł ż ż ś ę 
odnosili do tej sprawy ale teraz w tym gronie i w tym 
miejscu  i  z  takimi  kompetentnymi  osobami,  znawcami 
lekkoatletyki trzeba si  do tego odnie  jeszcze raz.ę ść  
Po  tych  wiadomo ciach  które  uzyskali my  z  jednejś ś  
strony  optymistyczne  o  budowie  tego  m odzie owegoł ż  
sportu i ten o rodek spe ni swoje zadania ale proszś ł ę 
pa stwa  musz  by  te  liderzy,  trzeba  ich  gdzień ą ć ż ś 
pokaza . Jak by  Kazimierz …to  m odzie  si  garn a doć ł ł ż ę ęł  
lekkoatletyki, natomiast jak jeszcze dzisiaj s ysz  eł ę ż  
ukasz  ……  ma  znowu  do  Szczecina  pojecha ,  to  juŁ ć ż 
Pyrek  wicemistrzyni  wiata  pojecha a  i  tam  laurówś ł  
przysparza Szczecinowi. Nie mo emy sko czy  o tym coż ń ć  
mówimy  na  sporcie  m odzie owym,  oczywi cie  mo nał ż ś ż  
powiedzie  e jest ten stadion do modernizacji, jać ż  
tego  te  nie  wykluczam,  ale  ja  uwa am  e  pewneż ż ż  
tradycje  tak  jak  Lechia  Gda sk  pi karska,  no  samń ł  
odbudowa em mo na powiedzie  przez te 2 lata 5 i 4ł ż ć  
lig  i  troch  si  w  to  zaanga owa em  tez  bezę ę ę ż ł  
pieni dzy,  no  walczyli my  o  nie.  To  tak  samo  nieę ś  
mo emy lekkoatletyki zostawi . Wi c ja uwa am e mimoż ć ę ż ż  
tego e jest bardzo silne lobby pi karskie, chcia bymż ł ł  
aby  Lechia  by a  w  pierwszej  lidze  i  b d  robił ę ę ł 
wszystko  eby  by a,  ale  nie  mo na  przeciwstawiaż ł ż ć 
sekcja - sekcji, dziedzina sporu – innej dziedzinie, 
no  nie  mo na  kosztem  pi ko  no nej  wyalienowa  zż ł ż ć  
Gda ska  lekkoatletyki.  Wi c  proponuje  aby myń ę ś  
przeg osowali  i  taki  wniosek  stawiam  aby mył ś  
przeg osowali  kolejn  nasz  opini  po  tychł ą ą ę  
miarodajnych  i  wa nych  o wiadczeniach  kompetentnychż ś  
osób zwi zanych z lekkoatletyk , bo wygl da na to eą ą ą ż  
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by a królowa sta a si  kopciuszkiem niestety w Gda skuł ł ę ń  
i  mamy  szans  by  znowu  powróci  do  króloweję ć  
lekkoatletyki. eby my przeg osowali lekkoatletyk  naŻ ś ł ę  
Lechii i przekazali w formie wniosku skierowanego do 
Prezydenta w przededniu decyzji WPI co b dziemy robię ć 
w ramach modernizacji stadionu Lechii bo jednak my lś ę 
e jednak Rada ma decyduj cy g os a nie najbardziejż ą ł  
autorytatywne osoby, chocia  pan Kazimierz mówi e też ż  
firmy  które  robi y  koncepcj  bran owo  wcale  takieł ę ż  
s ynne  nie  s ,  a  wi c  tym  bardziej  czuje  sił ą ę ę 
zobowi zany taki wniosek postawi  i by  mo e jeszczeą ć ć ż  
raz podj  dyskusj  ja wiem e ona b dzie trudna aleąć ę ż ę  
my  musimy  doj  do  porozumienia.  Nie  mo e  pi kaść ż ł  
walczy  z  lekkoatletyk  i  odwrotnie  bo  to  jestć ą  
pogrzebanie idei sporu. 

Pan Edmund Paziewski – MKS  „Konrada” Gda sk Ł ń
Prosz  pa stwa mamy do wiadczenie z Ba tykiem Gdynia –ę ń ś ł  
zaorali bie nie bo tylko mia a by  liga pi karska aż ł ć ł  
pó niej ani lekkoatletyki ani pi ki no nej. ź ł ż

Pan Kazimierz Zimny - KL „Lechia” Gda skń
Ja by em przy projektowaniu jednej i drugiej koncepcjił  
stadionu Lechii i znam wymiary bo przy tym by em nał  
tym  boisku  mie ci  si  boisko  o  szeroko ci  odś ę ś  
kraw nika do kraw nika 72 metry czyli 68,9 metraęż ęż  
pole gry – tak jak s  wszystkie boiska pi karskie ią ł  
o miotorowa  bie nia  która  si  mie ci  w  ko o,ś ż ę ś ł  
oczywi cie  trzeba  zlikwidowa  ten  skok  w  dal  zaś ć  
trybun  i si  wchodzi w dwa rz dy na wira u nie naą ę ę ż  
prostej.  Wg  koncepcji  tu  bra  udzia ,  ale  to  by oł ł ł  
zlekcewa one  i  nasze  zdanie  w  tej  chwili  odno nież ś  
projektowania boiska pi karskiego nie brano pod uwag .ł ę  
Nas  wcale  nie  proszono  na  te  ró ne  dyskusje,  nasż  
pomijano, ja nawet chcia em i  wiosn  do prezydentał ść ą  
to mi odpowiedziano e to ju  za pó no a jak chcemyż ż ź  
temat dyskutowa  to mo emy w pa dzierniku dyskutowa  zć ż ź ć  
prezydentem.  Kilka  razy  próbowa em  do  prezydentał  
podej , niestety jest tak obstawiony asystentami, eść ż  
nie ma mo liwo ci  przy jaki  spokojnych kawkach przyż ś ś  
jakiej  imprezie  nie  ma  mo liwo ci  doj cia.  To  nieś ż ś ś  
jest w adnym mie cie eby nie mo na by o doj  doż ś ż ż ł ść  
prezydenta  na  takie  króciutkie  pogaw dki.  Nawet  doę  
prezydenta  Kwa niewskiego  mo na  podej  przy  takichś ż ść  
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ró nych  okazjach  a  tutaj  nie  mo na  –  taka  jestż ż  
prawda.  I  ta  sprawa  powstania  koncepcji  boiska 
pi karskiego to jest tylko wymys  prezydenta cznie zł ł łą  
tym króciutkim gronem doradców, którymi si  otoczy  ię ł  
tymi dzia aczami mo na powiedzie  szalikowcami – mo nał ż ć ż  
powiedzie  szalikowcy rz dza Lechi . Je dzili po tychć ą ą ź  
meczach, robili burdy, Lechia wygrywa a walkowerem boł  
nikt nie chcia  z ni  gra  bo oni robili burdy. W tenł ą ć  
sposób  weszli  do  trzeciej  czy  drugiej  ligii.  Pan 
doskonale wie jakie s  pana rozmowy z prezydentem czyą  
wiceprezydentów z prezydentem – nie ma rozmów…

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Prosz  pana  radni  te  czekaj  na  kontakt  zę ż ą  
prezydentem,  ale  prezydent  jest  jedn  osob  ią ą  
odpowiada za ca e miasto. Ja rozpoczyna em by  kibicemł ł ć  
pi ki no nej z ko cem lat sze dziesi tych to znowuł ż ń ść ą  
przychodz  m ode kobiety z ch opakami, matki z dzie mią ł ł ć  
i atmosfera sportowa na Lechii zaczyna od ywa  moimż ć  
zdaniem.  Miasto  Gda sk  wyda o  rodki  nań ł ś  
przeprowadzenie  konkursu  dotycz cego  mo liwo cią ż ś  
rozbudowy  stadionu  by a  debata  publiczna,  mog ył ł  
startowa  dowolne firmy. Ja bardzo si  dziwi  e nać ę ę ż  
przyk ad pan Obia a w tym konkursie z jak  koncepcjł ł ąś ą 
popart  biznesplanem  nie  wyst pi  bo  nie  jakieą ą ł ś 
kuluarowe  wizyty  u  prezydenta  tylko  w a nieł ś  
startowanie w otwartym konkursie zgodnie z prawem i 
zamówieniami  publicznymi  mog o  by  da  tak  szans .ł ć ą ę  
Prosz  pan Migda a potem pan czkowski bo w takieję Łę  
kolejno ci si  zg aszali cie.ś ę ł ś

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Jak  mog  si  ustosunkowa  do  tych  poprzednichę ę ć  
wypowiedzi to brakuje w tym wszystkim, wed ug mnie,ł  
zapytania ekspertów tych którzy si  znaj  na rzeczyę ą  
co tam mo e by  i jaka drog  mo e powsta . S uchaj c oż ć ą ż ć ł ą  
centrum gda skim kultury fizycznej i sportu s ysz  eń ł ę ż  
stadion  treningowy  sze ciotorowy  ..  od  razu  nasuwaś  
si  pytanie po co? Je li treningowy to czterotorowyę ś  
po co sze ? Biega si  i tak po pierwszym i drugimść ę  
torze, w zwi zku z tym ą

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
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Powinien by  to obiekt profesjonalny.ć

Pan Leszek Migda – KS OSoT  
Panie Marku pan mi wszed  w s owo i bardzo dobrze boł ł  
je li  budujemy  treningowy  to  czterotorowy  je eliś ż  
profesjonalny to na Lechii, na AWF`ie o miotorowy zś  
bierzni  dwutorow  rozgrzewkow . Ale czy kto  nas o toą ą ą ś  
zapyta  –  nie.  Decyduje  si  e  treningowy  ma  był ę ż ć 
sze ciotorowy  –  powsta  na  AWF`ie  sze ciotorowy  iś ł ś  
my li si  jak tu zrobi  z niego o miotorowy, gdzie juś ę ć ś ż 
buduj c  ten  stadion  od  samej  podstawy  mo na  by oą ż ł  
zaplanowa  7 i 8 tor a dzisiaj ju  tylko dola  tartanć ż ć  
i by by o miotorowy stadion i bawi  si  w dolewanie 2ł ś ć ę  
torów rozgrzewkowych na boiskach bocznych na AWF`ie. 
Nikt  nas  o  to  nie  pyta ,  ma o  tego  zapyta a  nasł ł ł  
uczelnia – pracowników uczelni gdzie ma powsta  bo sć ą 
dwa boiska. Wywalczyli my t  lokalizacj  która jestś ą ę  
bo chciano wybudowa  ten stadion na dolnym boisku bezć  
trybun – dzisiaj by my mieli sze ciotorowy stadion wś ś  
polu  bez  trybun.  Dzisiaj  organizuj c  lekkoatletyką ę 
zastanawiamy si  gdzie tu zrobi  biuro – pod namiotemę ć  
na trybunach. Dobrze by by o gdyby dzisiaj decydenci,ł  
którzy  decyduj  gdzie  ma  powsta  boisko,  jakie  maą ć  
powsta  boisko raczyli zapyta  zainteresowane stronyć ć  
i ekspertów b d  co b d  tej dyscypliny czy to spe niaą ź ą ź ł  
wymogi zainteresowanych bo mo na my le  z rozmachem –ż ś ć  
zbudujemy stadion treningowy o miotorowy, jeszcze naś  
dodatek  z  dwoma  torami  na  prostej  b dzie  toę  
treningowy.  Bez  sensu,  je eli  treningowy  toż  
czterotorowy z wszystkimi sektorami które s  czyli doą  
dal, do wzwy , do tyczki i tak dalej. Je eli budujemyż ż  
stadion lub hal  bo równie  budujemy hal  na granicyę ż ę  
Gda ska  i  Sopotu,  niech  to  spe nia  wymogiń ł  
mi dzynarodowe. Otwórzcie oczy na wiat i zobaczcieę ś  
jak to wygl da na wiecie, ze te hale wielofunkcyjneą ś  
s  naprawd  wielofunkcyjne.  I  to  nie  e  tam  jestą ę ż  
tylko  pi ka  siatkowa,  pi ka  r czna,  pingpong,ł ł ę  
gimnastyka ale nawet wind surfing si  tam odbywa naę  
takich  halach.  Albo  budujmy  tylko  treningowe  ebyż  
m odzie  mia a si  gdzie porusza  eby my na zewn trz wł ż ł ę ć ż ś ą  
wiecie zaistnieli, albo je eli budujemy u siebie toś ż  
wydajmy te pieni dze z sensem. Ja wiem e to kosztujeą ż  
ale  napr my  si  eby  efekt  ko cowy  by  na  miaręż ę ż ń ł ę 
potrzeb a nie, e wybudujemy wielofunkcyjna a potemż  
drapiemy si  w g ow , jak hala AWF`u powsta a nowa, jaę ł ę ł  
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to  nazywam  stodo a,  wielofunkcyjna.  Jak  by ył ł  
mistrzostwa  europy  w  pi ce  r cznej  wchodzi o  2000ł ę ł  
widzów – to w a ciwie jest skandal. Mistrzostwa europył ś  
w  pi ce  r cznej  i  wchodzi  2000  widzów  – miech.  Wł ę ś  
ogóle  bym  si  nie  zgodzi  jako  federacjaę ł  
mi dzynarodowa na organizacj  imprezy w takim czym .ę ę ś  
Jak  mo na  organizowa  w  takiej  halce  mistrzostważ ć  
europy- zrobiono gest w nasz  stron . My jako Polacyą ę  
sami o to nie dbamy bo obcina si , nie sta  nas toę ć  
obetniemy tu i tu i w ko cu mamy mieszne budowle,ń ś  
które  kto  przeforsowa ,  gdzie  przesz y  a  potemś ł ś ł  
zastanawiamy  si  jak  to  rozbudowa  bo  teren  jestę ć  
zaj ty, koszty przebudowy s  takie same jak budowyę ą  
nowego  obiektu,  gdzie  od  samego  pocz tku  gdyby myą ś  
budowali to to s  kwestia tylko 20 procent do o enia ią ł ż  
ju  mamy  zupe nie  inny  obiekt  o  zupe nie  innychż ł ł  
parametrach,  zupe nie  inna  charakterystyka  obiektu.ł  
Próbujemy gdzie  tu, gdzie  tam nie pyta si  nas wś ś ę  
ogóle czy to ma sens, czy to ma r ce i nogi. Dobrzeę  
e  w  ogóle  mo emy  zablokowali my  na  uczelni  – nież ż ś  
powsta o  na  dolnym,  powsta o  na  górnym  dobrze  boł ł  
przynajmniej mamy trybuny. Dyrektor powiedzia  panieł  
Leszku trybuny wybudujemy – w którym roku? W 2080? 
 
Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Prosz  panaę  w swojej wypowiedzi trafi  pan w sedno,ł  
moim zdaniem, bo o to w a nie chodzi przy tworzeniuł ś  
koncepcji programowych obiektów sportowych eby oneż  
by y  na  miar  czasów  bo  biednych  nie  sta  nał ę ć  
oszcz dno ci  tego  typu.  Do  tego  przypadku  si  nieę ś ę  
odnios  bo nie by o mnie przy tym. Natomiast je lię ł ś  
chodzi  o  nowa  hal  pomi dzy  Gda skiem  a  Sopotemę ę ń  
zwi zki  sportowe  na  bra y  udzia  przy  tworzeniuą ł ł  
koncepcji programowej budowy hali w Gda sku. Ja mamń  
nadziej  e tak  osoba z któr  b dzie  konsultowanaę ż ą ą ę  
sprawa  ewentualnej  koncepcji  i  tego  programowego 
zakresu obiektu treningowego lekkoatletycznego b dzieę  
pan Jacek. Mam nadziej  e macie do niego zaufanie,ę ż  
mam nadziej  e on wys uchawszy to co si  tutaj na teję ż ł ę  
sali dzia o skorzysta równie  z waszych uwag. W sumieł ż  
to co si  b dzie dzia o b dzie mia o równie   miejsceę ę ł ę ł ż  
na  obiekcie  miejskim.  Przypomn  e  cena  zaę ż  
korzystanie z obiektów sportowych odno nie dzieci iś  
m odzie y to jest ta symboliczna z otówka, gdzie sił ż ł ę 
ten sport m odzie owy kwalifikuje w wieku seniorskimł ż  
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tak  zwany  m odzie owy,  chyba  si  nie  kwalifikujeł ż ę  
niestety w tej kategorii, ale to zostawiam otwartą 
cie k  e mo e co  pan Wyciszkiewicz na ten tematś ż ę ż ż ś  
powie.  Wydaje  mi  si  e  to  jest  dobry  moment  abyę ż  
wspó pracowa  mi dzy miastem i klubami. Pan czkowskił ć ę Łę  
i pan Lange. 

Radny W adys aw czkowski – cz onek komisjił ł Łę ł
Panie przewodnicz cy ja popieram to co powiedzia  paną ł  
Aleksander  ubrys  i  trzeba  po  prostu  g osowa  zeŻ ł ć  
wzgl du na to e dzisiaj jest po prostu rytm i rynekę ż  
dyktuje  to  wszystko  jaka  miot a  miastem  rz dzi  toł ą  
takie firmy startuj , ten wygrywa i tak dalej. Kiedyą  
pan  Posadzki  powo a  zespó  do  zbadania  czy  nał ł ł  
stadionie Lechii mo e by  stadion pi karski mo e byż ć ł ż ć 
stadion lekkoatletyczny. Oczywi cie wtedy stwierdzonoś  
e trzeba dwie dolne trybuny po prostu zdj  wa y,ż ąć ł  
postawi  konstrukcj  na palach stalow , gdzie b d  poć ę ą ę ą  
prostu  pomieszczenia,  gdzie  b d  szatnie,  gdzieę ą  
b dzie po prostu stadion lekkoatletyczny. I wtedy poę  
prostu  ju  by o  stwierdzone  i  pan  ż ł Bidas normalnie 
ci gn  t  spraw , wtedy by  odpowiedzialny za sport ią ął ą ę ł  
ju  by a daleko zaawansowana, robili ró nego rodzajuż ł ż  
koncepcje  zagospodarowania  tego.  Wreszcie  przyszli 
doradcy  którzy  uwa aj  e  szalikowcy  i  inni,  jaż ą ż  
jestem za tym e dla kibiców s  robione imprezy po toż ą  
eby kibic móg  po prostu ogl da  t  imprez  i móg  wż ł ą ć ą ę ł  
miar  mo liwo ci  nawet  z  rodzin  w  jaki  sposóbę ż ś ą ś  
psychicznie, ju  nie mówi c fizycznie, si  wy y  ależ ą ę ż ć  
psychicznie.  Ja  uwa am  tak  e  jeszcze  raz  komisjaż ż  
powinna przeg osowa  wniosek do pana prezydenta abył ć  
jeszcze  raz  rozwa y  mo liwo  zrobienia  na  Lechiiż ć ż ść  
stadionu  pi karskiego  i  lekkoatletycznego.  Mo e  nieł ż  
jestem w tej dziedzinie specjalistom, ale widzia em nał  
przyk ad w Finlandii gdzie na górze jest szko a 40 czył ł  
60  metrów  w  skale  jest  wykute  dwa  lodowiska 
rozje d aj  si  do  szybkiej  jazdy  a  s u y  to  jakoż ż ą ę ł ż  
schron dla mieszka ców w razie ró nych zaj . I jestń ż ść  
mo liwo  zrobienia w skale, jest mo liwo  wszystko.ż ść ż ść  
Pewnie e jeste my krajem biednym, rozwijamy si  jakż ś ę  
to si  mówi, ale po prostu chc  powiedzie  tak to nieę ę ć  
s  jakie  wielkie pieni dze eby mo na by o zrobi  naą ś ą ż ż ł ć  
tym stadionie Lechii nie tylko stadion pi karski aleł  
stadion  wielofunkcyjny  bo  pozostali  si  znajd  wę ą  

52



pomieszczeniach  gdzie  b d  trybuny  i  mo e  to  byę ą ż ć 
stadion wielofunkcyjny

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Postawi  kolejny  wniosek,  eby  pan  prezydentę ż  
zobowi za  dyrektora  gda skiego  o rodka  kulturyą ł ń ś  
fizycznej  do  opracowania  do  najbli szej  edycjiż  
projektu  programu  boisko  szkolne-  boisko 
lekkoatletyczne  o  nowoczesnych  nawierzchniach 
treningowych,  nie  mówi  e  to  musi  by  tartan.  Toę ż ć  
jest mój wniosek g osujmy oba wnioski. Ja nie b dł ę ę 
pewnych rzeczy wyprzedza  bo wiem e s  przewidzianeł ż ą  
nak ady programowe na modernizacj  stadionu Lechii, boł ę  
jestem tez przewodnicz cym do spraw WPI, b dziemy jeą ę  
procedowali lada moment, ale nie chc  wyprzedza  tegoę ć  
dopóki  prezydent  oficjalnie  nie  przeka e  tego  doż  
komisji. 

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda skł ń
Z przykro ci  panie przewodnicz cy stwierdzam, e panś ą ą ż  
gra do wygranych aby odkr ci  spraw  w drug  stron .ę ć ę ą ę  
Uczestniczyli my  w  tej  dyskusji  na  temat  tychś  
obiektów ogólnie jak i obiektu Lechii bodaj e 10 lataż  
z  ok adem  i  teraz  pojawia  si  sytuacja,  wi cł ę ę  
podkre li  bym e tendencja ze strony pana prezydentaś ł ż  
by a  taka  e waha  si .  Potem  byli my  na  spotkaniuł ż ł ę ś  
gdzie stwierdzi  pewne opracowania od pana prezydentał  
tak e zrobili my e istotnie niech to b dzie obiektż ś ż ę  
uniwersalny.  Ostatnie  pó  roku  to  jest  totalneł  
odkr cenie,  e  procedury  które  zaistnia y  dyskusjaę ż ł  
publiczna, przykro mi debata w dzienniku ba tyckim nieł  
by a  reprezentatywna  bo  zaproszono  tylkoł  
przedstawicieli  pi ki  no nej  pana  Zimnego  i  kogoł ż  
innego  nie  poproszono,  nast pnie  by a  tak  zwanaę ł  
ksi ka  wy o ona  gdzie  wpisywali  si  lekkoatleci  iąż ł ż ę  
pi karze,  kto  chcia  do  1  grudnia  ale  o  dziwo  wł ł  
styczniu nie b d  wymienia  z imienia i nazwiska osobyę ę ł  
w rodowisku pi karskim t  ksi k  rozpowszechnia y iś ł ą ąż ę ł  
pojawi o  si  nagle  wi cej  podpisów  za  stadionemł ę ę  
pi karskim.  I  te  argumenty  g ówny  doradca  i  szefł ł  
projektu pan Turnowiecki podnosi. Potem argumenty z 
jego strony w imieniu prezydenta e trzeba 2 drzeważ  
wyci  w zwi zku z tym nie mo na tego zrobi  to sąć ą ż ć ą 
kuriozalne argumenty. Dzi  efekt jest taki e kiedyś ż  
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pojawi a  si  sytuacja  e  ma  powsta  w  Letniewieł ę ż ć  
czysto  pi karski  stadion  pere ka,  to  miasto  jak  2ł ł  
godziny  tutaj  e my  tutaj  b bnili  na  ró ne  tematyż ś ę ż  
potrzebuje  obiektów  u ytkowo  uniwersalnych.  Ależ  
granie w taki sposób e postawienie na GOKF`ie  czyż  
na MOKF`ie tartanu pod k tem m odzie y za atwi tematą ł ż ł  
potrzeb  obiektowych  w  Gda sku  jest  absolutnień  
chybione.  

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Nie  mówi em  o  obiekcie  na  Grunwaldzkiej,  mo e  jestł ż  
inny obiekt.

Pan Stanis aw Lange – KL „Lechia” Gda sk)ł ń
Nie ma innego obiektu. Nowa lokalizacja

koniec kasety

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł
Przeg osujmy, e na Lechii niech jest obiekt u ytkowoł ż ż  
uniwersalny. Na pierwsz  lig  15, 20ą ę  000 miejsc plus 
bie nia tartanowa wystarczy. Nie u ywajmy argumentuż ż  
e w Berlinie i tak dalej. W Monako trzepi  od 50 latż ą  
wiatowe imprezy pi karskie bo klub jest tak mocny,ś ł  
Panatinajkos w Atenach tak samo, wiele klubów o dziwo 
wielosekcyjnych w Portugalii czy we Francji gra na 
obiektach.  Faktem  jest  e  tam  gdzie  pojawi o  siż ł ę 
bogactwo  i  teraz  nawet  w  Niemczech  jest  zadanie  – 
Mundial  to  si  buduje  od  zera  stadiony  stricteę  
pi karskie albo nawet lekkoatletyczne czy nawet torł  
wio larski. Sam by em wiadkiem jak przed Italia 90ś ł ś  
gdzie  w oddali w szczerym polu wybudowano od zeraś  
stadion.  W  czym  jest  rzecz,  wielokrotnie  już 
powiedzieli my e Gda sk jest za biedny, bo tak dlaś ż ń  
dobra sprawy mówimy hala, stadion pi karski ale sk dł ą  
kasa.  B d my  pragmatyczni,   w  tym  mie cie  nie  maą ź ś  
pragmatyzmu  zbudujmy  na  dzisiaj  w  skali  pieni dzaą  
który posiadamy 2, 3 obiekty u ytkowe a potem jak siż ę 
pojawi  pieni dz,  czy  zadanie  typu  euro  i  przyjdą ą 
pieni dze unijne i na podstawie ustawy o partnerstwieą  
publiczno  prywatnym  inwestorzy  b d  mogli  do o yę ą ł ż ć 
pieni dze  to  zróbmy  co  ekstra.  Ja  odczuwam  taką ś  
Gda sk  jest  odwracaniem  tak  jak  tutaj  pan  radnyń  
stwierdzi  dzia ania sportowe na 5+ , a -2 obiekty ił ł  
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nadal jak by my chcieli brn  w t  lep  uliczk . Aś ąć ą ś ą ę  
mówi si  o super obiekcie. Gwarantuj  e je eli naę ę ż ż  
nowej hali, ju  kiedy  taka analiza by a, b dzie halaż ś ł ę  
i  tam  nawet  b dzie  mo na  robi  treningę ż ć  
lekkoatletyczny i za ó my zada em pytanie tym ludziomł ż ł  
ile  b dzie  kosztowa  osobo/trening  na  nowej  hali  –ę ł  
brak  odpowiedzi.  To  ja  mog  powiedzie  z  góry  eę ć ż  
je eli 20 to  b dzie komercja. Je eli dyskusja ma byż ę ż ć 
jaka  sensowna to istotnie utrzymajmy to co jest z tś ą 
baz  obiektow  i spróbujmy u o y  j  w taki sposób byą ą ł ż ć ą  
by a zasadna pod k tem tych którzy kreuj  ten po ytekł ą ą ż  
w Gda sku. ń

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
G osujemy  wnioski.  Wniosek  radnego  ubrysa  jakoł Ż  
pierwszy. Prosz  go powtórzy  i sformu owa . ę ć ł ć

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł
Mój  wniosek  – o  ponowne  rozwa enie  usytuowania  naż  
obiekcie  Lechii  obiektu  wielofunkcyjnego  z  bie niż ą 
tartanow  lekkoatletyczn  8  torow  i  oczywi cieą ą ą ś  
pe nowymiarowym boiskiem pi karskim.ł ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Do momentu konkursu koncepcji i jego rozstrzygni ciaę  
ca y czas wyznawa em zrównowa enie opinii ca y czas wł ł ż ł  
wielu dyskusjach stron  lekkoatletyczn  podtrzymywa emę ą ł  
nawet w tej ostatniej debacie w Dzienniku Ba tyckim,ł  
natomiast  teraz  widz  przed  jakimi  potrzebamię  
u ytkowymi stoi Lechia i nie wydaje mi si  e mo naż ę ż ż  
swoisty temperament kibiców po czy  z królow  sportu,łą ć ą  
równie  w  funkcjach  u ytkowych  ale  to  jest  mojeż ż  
prywatne zdanie. 

Radny W adys aw czkowski – cz onek komisjił ł Łę ł
Jest pan fachowcem nie mówi  e projektantem, ale tymę ż  
który  robi  i  powiedz  pan  czy  mo na  tam  zbudował ż ć 
jeszcze  2  p yty,  pe nowymiarowe  i  bie nieł ł ż  
lekkoatletyczne – oczywi cie e mo na. ś ż ż

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Zmie ci si , ale funkcji u ytkowych tego stadionu…ś ę ż

Radny W adys aw czkowski – cz onek komisjił ł Łę ł
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Funkcje u ytkowe Marku s  pod trybunami. ….  lodowiskż ą  
jest ful, na jednym kilometrze 3 lodowiska, ale jak 
mistrzostwa wiata w hokeju zbudowano nowy obiekt, poś  
to e na to id  wiatowe rodki – i to trzeba poż ą ś ś  
prostu wykorzystywa . ć

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Prosz  jeszcze raz.ę

Radny Aleksander ubrys – cz onek komisjiŻ ł
o ponowne rozwa enie usytuowania na obiekcie Lechii zż  
pe nowymiarowym  boiskiem  pi karskim  8  torowejł ł  
lekkoatletycznej bie ni tartanowej.ż

G OSOWANIEŁ
3 g osy za, przy 3 przeciwnych – wniosek nie uzyskał ł 
poparcia cz onków komisji.ł

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Mój wniosek w tej chwili o stworzenie koncepcji do 
w czenia  do  najbli szego  wieloletniego  planułą ż  
inwestycyjnego  zobowi zanie  dyrektora  GOKF  oą  
stworzenie i przedstawienie tej koncepcji programowej 
i  w czenia  jej  do  WPI  budowy  stadionułą  
lekkoatletycznego  w  strukturach  GOKF  dla  sportu 
dzieci i m odzie y z mo liwo ci  organizowania imprezł ż ż ś ą  
lekkoatletycznych. Kto jest za takim sformu owaniem,ł  
jednog o nie. ł ś
Dzi kuj  bardzo  go ciom  i  ten  1  i  2  punktę ę ś  
wyczerpali my ś
 

USTALENIA KOMISJI

Komisja Turystyki i Sportu Rady Miasta Gda skań  

wnosi  do  Pana  Prezydenta  o  zobowi zanie  dyrektoraą  

Gda skiego  O rodka  Kultury  Fizycznej  do  stworzeniań ś  

koncepcji  i  w czenia  do  Wieloletniego  Planułą  

Inwestycyjnego  budowy  stadionu  lekkoatletycznego  w 

strukturach Gda skiego O rodka Kultury Fizycznej dlań ś  
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sportu dzieci i m odzie y, z mo liwo ci  organizowaniał ż ż ś ą  

imprez lekkoatletycznych.

Powy sze przyj to pozytywnie – 6 g osami za.ż ę ł

Tre  wniosku stanowi za cznik do protoko u.ść łą ł

PUNKT – 3

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.

Przewodnicz cy Marek Bumblisą
Chcia em  powiedzie ,  i  b dzie  jeszcze  posiedzenieł ć ż ę  
komisji w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego.

Otrzymali my pismo z Wojskowej Agencji Mieszkaniowejś  
w  sprawie  prowadzonych  rozmów  i  korespondencji  w 
sprawie   przej cia  przez  miasto  Gda sk  w asno cię ń ł ś  
dzia ki  nr 247/6 po o onej  w Gda ski przy ul.  abił ł ż ń Ż  
Kruk 13. 
Przewodnicz cy odczyta  tre  pisma).ą ł ść
Na jednym z posiedze  komisji wrócimy do tej sprawy.ń

Poniewa  nie by o wi cej spraw wniesionych i wolnychż ł ę  
wniosków,  przewodnicz cy  podzi kowa  Za  przybycie  ią ę ł  
zaprosi  na nast pne posiedzenie komisji.ł ę

 
        Przewodnicz cyą

            Komisji Turystyki i Sportu
  Rady Miasta Gda skań

           Marek Bumblis

Protoko owa ał ł
A. ukŻ
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